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GALANTSKÉ
NOVINY

„Knieža Antal Esterházy de Galantha 
navštívil v posledných dňoch uplynulého 
roka našu Galantu. Primátor Mgr. Peter 
Kolek ho srdečne privítal a uctil si ho na 
vysokej úrovni. Tak, ako sa patrí pri takejto 
vzácnej a výnimočnej návšteve. Knieža sa cítil 
v našom meste podľa vlastného vyjadrenia 
vrúcne prijatý a bolo to pre neho veľmi  
príjemné.“ /čítajte na str. 3



Vážení 
Galanťania!

V prvom rade by som vám chcel v 
Novom roku 2023 popriať hlavne 
pevné zdravie, veľa pracovných aj 
osobných úspechov, obrovskú kopu 
rodinnej pohody a len a len samé 
pozitívne správy aj prostredníctvom 
staro-nových Galantských novín. 
Ako si isto spomínate, súčasťou môj-
ho volebného programu bol prísľub, 
že obnovím vydávanie Galantských 
novín, ktoré v našom meste mali 
tradíciu vydávania počas viac ako 
25 rokov. Rovnako som mal víziu, 
že kritériá na ich vydávanie, ktoré 
svojho času navrhla komisia kultú-
ry a medzimestských vzťahov spolu 
s poslaneckým zborom, dodržíme. 
Všetky tieto kroky mali a majú viesť 
k tomu, aby sa zabezpečilo objektív-
ne, vyvážené a nestranné informo-

vanie obyvateľov, a to najmä pre skôr 
narodenú generáciu, ktorá je veľa-
krát odkázaná na príjem informácií 
z tlačového média. Dnes sa všetky 
tieto sľuby napĺňajú. Bola kreovaná 
a poslancami demokraticky schvále-
ná redakčná rada vrátane predsedu, 
vo verejnom obstarávaní bol vysúťa-
žený dodávateľ na tlač novín, štatút 
novín je navrhnutý a bude schvaľo-
vaný na januárovom rokovaní MsZ 
a na stálom a hlavne nestrannom 
šéfredaktorovi finišujeme a sme v 
podstate len krôčik od zmluvného 
zakotvenia spolupráce s ním. Všet-
ky tieto kroky v závere dňa povedú 
k tomu, aby ste v tomto prvom vy-
daní po viacročnej nútenej pauze, už 
v gescii samotného Mesta Galanta, 
dostali do schránok noviny, ktoré 
verím, že naplnia vaše aj moje pred-
stavy. Oblastí, ktoré je potrebné do-
stať k vám čo najbližšie, je mnoho a 
ja preto dúfam, že tak širokú agendu, 
ktorú vám budeme chcieť priblížiť, 

dokáže nová redakcia novín pokryť 
v čo najširšej miere. K tejto práci že-
lám všetkým činovníkom, podieľa-
júcim sa na Galantských novinách, 
veľa tvorivých pracovných síl, elá-
nu a úspechov a vám, milí čitatelia, 
prajem príjemné čítanie. Teraz, aj v 
budúcnosti.

S úctou Mgr. Peter KOLEK, 
primátor mesta

Poslanci na decembrovom zasadnutí MsZ schválili rozpočet mesta pre rok 2023
Koniec roka znamená i 
uzatvorenie ďalšej etapy v 
živote každej samosprávy. 
Poslanci zasadli do svo-
jich lavíc, aby hodnotili a 
schvaľovali plány na naj-
bližšie obdobie. V Galante 
sa konalo zasadanie mest-
ského zastupiteľstva (MsZ) 
15. decembra 2022 a jeho 
výsledkom bolo prijatie 
viacerých uznesení. Tie 
najdôležitejšie prinášame 
v tomto článku. K dôle-
žitým bodom zasadnutia 
MsZ patril rozpočet mes-

ta na nový rok, výška poplatkov za komunálny odpad a 
drobný stavebný odpad, ako aj podmienky výberu os-
tatných miestnych daní. Poslanci odsúhlasili aj zloženie 
Redakčnej rady Galantských novín. Podľa zverejnených 
informácií poslanci schválili rozpočet mesta vrátane roz-
počtu DD Patria a školstva na rok 2023 ako prebytkový vo 
výške prebytku 139 eur (vrátane finančných operácií) pri 
týchto príjmoch a výdavkoch:
Bežný rozpočet: Príjmy: 17 630 056 €
  Výdavky: 16 985 682 €
Kapitálový rozpočet: Príjmy: 956 576 €
  Výdavky: 2 454 184 €
Finančné operácie: Príjmy: 1 023 647 €
  Výdavky: 170 274 €
„Na uvedenom zastupiteľstve zložil zákonom predpísaný 
sľub poslanca MsZ aj 19. poslanec JUDr. Peter Wolf z dô-
vodu, že mu rodinné záležitosti neumožnili sa zúčastniť 
ustanovujúceho zastupiteľstva,“ priblížila vedúca odd. 
všeobecnej a vnútornej správy Mestského úradu Galanta 

Mgr. Zuzana Morovičová (na snímke). Galantskí poslan-
ci vzhľadom na stanovisko Legislatívno-právnej komisie, 
Komisie finančnej a správy majetku i Komisie Obchodu, 
služieb, cestovného ruchu a regionálneho rozvoja pri MsZ 
v Galante odsúhlasili aj Všeobecne záväzné nariadenie 
mesta Galanta č. 32/2022 o podmienkach určovania a 
vyberania poplatku za komunálne odpady a drobné sta-
vebné odpady v zmysle § 6 ods. 2 v spojení s § 11 ods. 
4 písm. g) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v 
znení neskorších zmien a doplnkov.
• Výška poplatku za komunálny odpad pre poplatníka, 

ktorý preukáže skutočnosti pre zníženie určeného po-
platku z predchádzajúceho roka, bude podľa zverejne-
ného uznesenia 0,1369 € za osobu a kalendárny deň. 
Rovnaká suma je stanovená pre poplatníka, ktorý nevy-
užíva systém množstvového zberu.

•  Poplatok je znížený o 65,78 % fyzickej osobe v hmotnej 
núdzi, ktorá so žiadosťou preukáže aj doklad o poberaní 
hmotnej núdze.

• Poplatok bude o 48,67 % znížený fyzickej osobe, ktorá 
má pokles schopnosti vykonávať zárobkovú činnosť o 
viac ako 70 %.  Žiadosť o zníženie poplatku sa uplatňuje 
predložením potvrdenia Sociálnej poisťovne, ktoré pre-
ukazuje nárok na oslobodenie v zdaňovacom období.

Medzi nemenej zaujímavé body decembrového zasadnu-
tia MsZ v Galante patrilo aj schválenie členov redakčnej 
rady mestských novín (Galantské noviny – Galántai Új-
ság). Noviny plné zaujímavostí a objektívnych informácií 
budú po čase opäť pravidelne vychádzať a občania ich náj-
du vo svojich schránkach.

- R -
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Knieža Antal Esterházy de Galantha oslávil svoje  
narodeniny v Galante spolu s primátorom Petrom Kolekom

O tejto významnej udalosti sa rozprá-
vame s p. Zsoltom Takáčom, poslan-
com MsZ a predsedom OZ NKGA.

• Ako sa vám podarilo primäť „knie-
ža Antala Esterházyho de Galantha“, 
aby prišiel na návštevu?
- Sme nesmierne radi, že takmer po 3 
rokoch snaženia a príprav knieža An-
tal Esterházy de Galantha prijal moje 
pozvanie spoločne so svojou manžel-
kou kňažnou Svetlanou Esterházy dňa 
28. 12. 2022.
S mojou manželkou Katkou sme ich 
privítali v modrom salóne Reštaurácie 
Esterházy, kde sme pre knieža a jeho 
významných hostí prichystali narode-
ninovú oslavu. Som rád, že za mesto 
Galanta prijali naše pozvanie primátor 
Mesta Galanta Mgr. Peter Kolek a vi-
ceprimátor p. Peter Závodský. Samo-
zrejme, nemohol chýbať bývalý riaditeľ 
Vlastivedného Múzea a spoluzakla-
dateľ OZ NKGA p. Jozef Keppert. Na 
slávnostnej návšteve sa zúčastnili aj vý-
znamní hostia ako sprievod pána kniežaťa, rodina Tamásová – 
Radványiová, majiteľ spoločnosti Herendi Porcelán kft., hostia 
z Moskvy a z Bruselu.

• Aký program ste kniežaťu a ďalším významným hosťom 
pripravili?
- Program zahŕňal krátku prehliadku Južnej veže v sprievode 
Andrey Slávikovej, ktorá bola pre hostí osobitným zážitkom, 
keďže knieža túžil vidieť práve túto čerstvo opravenú vežu. 
Pre nás ako zakladateľov Občianskeho združenia na záchranu 
kaštieľa to boli silné emócie tiež, keďže sme stáli na balkóne, 
ktorý neexistoval takmer 80 rokov, práve s Antalom Esterhá-
zym. Program pokračoval slávnostným obedom, kde sme po-
čas prestávok hovorili o histórii rodu Esterházy z Galanty a veľa 
sme hovorili o obnove a starostlivosti kaštieľov v Galante.

• Predpokladám, že pri takejto významnej návšteve a progra-
me ste spolupracovali aj s primátorom Mesta Galanta Pet-
rom Kolekom. Ako?
- Áno, pre Antala Esterházyho, ktorý 27. 12. 2022 oslávil svoje 
86. narodeniny, sme spolu s primátorom Mesta Galanta Petrom 
Kolekom pripravili špeciálne prekvapenie v podobe narodeni-

novej torty a krásneho obrazu Južnej 
Veže. Atmosféra bola o to výnimoč-
nejšia, že práve v ten istý deň, čiže 
27. 12. 2022, oslávil svoje okrúhle 50. 
narodeniny aj náš primátor Peter Ko-
lek. Spolu si zablahoželali a spoločne 
sfúkli sviečky na torte. Sám knieža sa 
vyjadril, že sa cíti byť vrúcne prijatý 
a je rád, že sa rozhodol navštíviť svoj 
druhý domov – Galantu. Pán primá-
tor bol tiež dojatý a my sme mu tro-
chu závideli, že na svojej oslave mal 
tak významného hosťa. Bola to fan-
tastická bodka za vzácnou návštevou plná silných emócií, ale 
aj dohodnutých plánov do budúcna. Veríme, že tento príbeh 
tu nekončí, a pri lúčení sme sa dohodli, že sa čoskoro uvidíme.

Antal Esterházy de Galantha /*27.12.1926/ je hlavou poč-
tom najväčšej kniežacej rodiny v Európe. Je potomkom nášho 
rodáka, palatína a zakladateľa Fraknóovskej vetvy Mikuláša Es-
terházyho a jeho syna prvého kniežaťa Pavla Esterházyho. Dnes 
žije aj so svojou manželkou Svetlanou Esterházy v najväčšom 
barokovom kaštieli Maďarska v obci Fertőd.    

- Juraj Stern -

Knieža Antal Esterházy de Galantha
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Rozhovor s poslancom a predsedom komisie investičnej výstavby, životného prostredia, 
kultúrnych pamiatok, dopravy a verejného poriadku Ing. Zoltánom Kővágóom

Cesta je rozkopaná, stavba stojí. Ako ďalej?

• Pán predseda, hneď po zvolení ste 
vhupli oboma nohami do víru diania, 
resp. nediania v oblasti výstavby, a to 
nedokončených rekonštrukcií ciest, 
parkovísk a chodníkov. Môžete, pro-
sím, čitateľom priblížiť stav, v akom sa 
práce nachádzajú?
- Aktuálne za jednoznačne najpálči-
vejšiu považujem v podstate zastave-
nú stavbu cesty na sídlisku štvrť SNP 
oproti predajni LIDL, realizovanú spo-
ločnosťou METROSTAV DS, a. s. - sta-
vebníkom stavby Rekonštrukcia ciest a 
chodníkov v meste Galanta. Tieto práce 
boli začiatkom decembra pozastavené. 
Dôvodom pozastavenia stavebných prác 
stavebného objektu miestna komuniká-
cia – štvrť SNP bola požiadavka navý-
šenia rozpočtu. Po vybúraní pôvodnej 
cestnej komunikácie sa vykonali statické 
záťažové skúšky podložia, ktorých výsle-
dok bol nevyhovujúci. Z toho dôvodu je 

potrebné stabilizovať podložie, kde nám 
stavebník ponúkol dve alternatívy. Jed-
na alternatíva bola stabilizácia podložia 
prefrézovaním so spojivom cement/
vápno, ktorá sa po konzultácii s pro-
jektantom zamietla. Druhá alternatíva 
bola stabilizácia podložia vytvorením 
geodosky, ktorá je však finančne nároč-
nejšia a ktorá sa z dôvodu zimného ob-
dobia a rozmočeného podložia aktuálne 
ani nedá realizovať.

• Cesta je rozkopaná, stavba stojí. Ako 
ďalej?
- V priebehu mesiaca december 2022 
sa uskutočnilo niekoľko pracovných 
stretnutí za účasti zástupcov stavebníka 
stavby a predstaviteľov Mesta Galan-
ta, na ktorých sa dohodlo úplné zasta-
venie prác a ukončenie spolupráce so 
stavebníkom na tejto stavbe. Po zmluv-
nom ukončení budú stavebné práce 
na stavebnom objekte miestna komu-
nikácia – štvrť SNP pokračovať až po 
vysúťažení nového dodávateľa stavby 
riadnym verejným obstarávaním. Do-
dávateľ stavby by mal byť zazmluvnený 
do ukončenia zimného obdobia, takže 
predpokladáme pokračovanie realizácie 
stavby tejto komunikácie na jar. Do tej 
doby bude stavba uzavretá a bezpeč-
nostne zabezpečená. O prebiehajúcich 
krokoch vás budeme priebežne infor-
movať, neodpustím si však poznámku, 
že bolo nezodpovedné od bývalého ve-

denia zahájenie týchto prác pred zimou. 
Práce na miestnej komunikácii – štvrť 
SNP boli pozastavené a Mesto Galanta 
bolo vyzvané na rokovania o tomto už 
5. novembra 2022, t. j. síce po komunál-
nych voľbách, ale ešte v čase, kedy Mesto 
Galanta viedlo predchádzajúce vedenie. 
Keby sa vtedy konalo okamžite, mohla 
byť táto cesta už hotová.

• Pán predseda, skúsme ešte pár slov  
k tiež pálčivej tréme – výstavba nájom-
ných bytov...
- Stavba 6 bytových domov so 72 ná-
jomnými bytmi v Galante stále nie je 
ukončená. V súčasnosti prebieha kolau-
dácia jednotlivých stavebných objektov, 
zároveň sa realizuje prístupová cesta k 
nájomným bytom. Po jej dokončení a 
skolaudovaní, ako aj právoplatnom sko-
laudovaní samotnej stavby chce Mesto 
Galanta pristúpiť k odkúpeniu týchto 
nájomných bytov. Právoplatné skolau-
dovanie stavby je možné až po úplnom 
dokončení všetkých stavebných objek-
tov, dokončení nedorobkov a právo-
platnom skolaudovaní prístupovej cesty. 
Novému vedeniu Mesta Galanta sa po-
darilo postúpiť v rokovaniach a zmluvne 
uzavrieť úver zo Štátneho fondu rozvoja 
bývania aj nenávratnú finančnú dotá-
ciu zo zdrojov Ministerstva dopravy a 
výstavby SR, takže financovanie stavby 
Nájomných bytových domov so 72 ná-
jomnými bytmi vrátane technickej vy-
bavenosti je doriešené. 
Napriek tomu nepredpokladám úplné 
dokončenie stavby, kolaudácie samotnej 
stavby aj prístupovej cesty a následné 
odkúpenie a prevzatie Nájomných byto-
vých domov Mestom Galanta od staveb-
níka skôr ako na jar.

- R -
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Prednosta Ing. Ján Poľakovský sa na mestský úrad vracia  
s inovačnými plánmi pre skvalitnenie služieb občanom

Na Mestskom úrade Galanta majú 
nového prednostu. Na svoj niekdajší 
post po rokoch opäť nastúpil Ing. Ján 
Poľakovský (51). Úprimne sa priznal, 
že prekvapivú ponuku dosť zvažoval. 
Nakoniec sa rozhodol chopiť sa prí-
ležitosti a od 1. januára 2023 bol vy-
menovaný do funkcie. Fanúšik hudby, 
filmu a turistiky rád stretáva pozitív-
nych ľudí a priateľov. S akými pocitmi 
sa vrátil a čo bude patriť medzi jeho 
priority v najbližšej dobe? Ing. Ján Po-
ľakovský vyštudoval ekológiu, ktorej 
sa profesijne nevenoval, zakotvil však 
v mediálnej oblasti. Počas vysokoškol-
ského štúdia bol externým moderáto-
rom v súkromnom rádiu. Po skončení 
štúdia pôsobil v médiách profesionál-
ne desať rokov. Túto životnú etapu 
ukončil na pozícii šéfredaktora ko-
merčného rádia.

• Na akých ďalších zaujímavých po-
zíciách doteraz pracoval? K akému 
odvetviu má nový prednosta najbližšie? 

„Po odchode z mediálnej oblasti už 
takmer 18 rokov pôsobím v územnej 
samospráve, takže profesijne mi je táto 
oblasť dosť blízka. V Mestskom úrade 
Galanta som zastával funkcie vedúce-
ho oddelenia, zástupcu prednostu a 
prednostu úradu. K 31. 12. 2022 som 
ukončil moje pôsobenie v Technic-
kých službách mesta Galanta, kde som 
tri roky pôsobil na pozícii  riaditeľa,“ 
vymenoval Ing. Poľakovský.

• Ako ste prijali ponuku na funkciu 
prednostu úradu? Rozhodli ste sa 
okamžite alebo ste mali dilemu? 

„Úprimne... ponuka od primátora 
mesta ma dosť prekvapila. Nerátal 
som s tým, že sa ešte niekedy vrátim 
do úradu, určite bolo badať môj pre-
kvapivý výraz. Vyžiadal som si čas 
na premyslenie, keďže som chcel túto 
pracovnú ponuku zvážiť aj s mojou ro-
dinou,“ prezradil prednosta Mestské-
ho úradu Galanta, ktorého 1. januára 
2023 primátor vymenoval do funkcie 
a na post sa vrátil po siedmich rokoch.

• Čomu sa v práci chce venovať naj-
prv, čo treba v meste akútne riešiť z 
tejto pozície?

Ing. Ján Poľakovský uviedol, že v úra-
de chýbajú vedúci viacerých oddelení 
(právneho oddelenia a verejného ob-
starávania, oddelenia rozvoja, výstav-
by a spoločného stavebného úradu), 
takže sa bude zaoberať najmä obsa-
dením týchto pozícií. „Mojou prio-
ritou bude sfunkčniť riadenie týchto 
oddelení a cez výberové konania nájsť 
vhodných kandidátov. V najbližších 
dňoch sa stretnem so zamestnanca-
mi jednotlivých oddelení, aby som sa 
oboznámil s personálom, spôsobmi 
vybavovania  príslušnej agendy a pre-
hodnotil jednotlivé systémové proce-
sy. Chod samosprávy si v súčasnosti 
vyžaduje aplikáciu nových prístupov 

v manažérskom systéme riadenia so 
zvyšovaním efektívnosti, kvality a do-
stupnosti služieb pre samotných obča-
nov,“ uviedol staronový prednosta.
Aj galantská samospráva zažíva ťažšie 
časy. Energetická i ekonomická kríza 
často vyžaduje zavedenie nepopulár-
nych opatrení, a tak treba zvažovať, 
ako by ich obyvatelia pocítili čo naj-
menej. Dôležité sú správne rozhodnutia.

• Aký je hlavný cieľ, vízia nového 
prednostu?

„V súčasnom období stojí územná 
samospráva pred viacerými novými 
úlohami a výzvami, mestá musia čo-
raz intenzívnejšie a flexibilnejšie re-
agovať na prebiehajúce kvalitatívne 
zmeny v našej spoločnosti. Okrem 
toho mesto, mestské organizácie a 
inštitúcie čelia aj tlaku na znižovanie 
verejných výdavkov, preto modernizá-
cia verejnej správy sa stáva nevyhnut-
nosťou. V riadení musí nastať posun 
od tradičných modelov k inovačnému 
riadeniu s cieľom ponúknuť občanom 
mesta vyššiu kvalitu služieb, klientsku 
orientáciu a umožniť im participáciu 
na rozhodovaní a riadení v zásadných 
veciach. Je to zároveň aj spoločná vízia 
primátora, viceprimátora aj poslanec-
kého zboru, na ktorej sa určite všetci 
zhodneme,“ špecifikoval nový pred-
nosta Mestského úradu Galanta Ing. 
Ján Poľakovský.

 - R -
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Zimná sezóna spustila respiračné ochorenia aj v Galante

Juraj Stern je opäť predsedom redakčnej rady Galantských novín

V posledných dňoch 
verejnosťou rezonu-
je vzostup chrípkových 
ochorení. Najväčší výskyt 
respiračných chorôb bol 
koncom roka 2022. Aký 
je predpoklad chorob-
nosti v okrese Galanta 
na najbližšie obdobie a 
čo robiť, ak vás zdravotný 
stav doženie do postele? 
Podľa regionálnej hygie-
ničky a zároveň vedúcej 
oddelenia epidemiológie 
z Regionálneho úradu ve-
rejného zdravotníctva v 
Galante MUDr. Ivety Šu-
lekovej najväčší vzostup 
chorobnosti zaznamena-
li odborníci v priebehu 
decembra. „Vtedy stúpla 
o 50 %  najmä v skupine 

detí v predškolských zariadeniach, potom u detí v základných 
školách. V decembri sme mali prerušené vyučovanie v 35 zák-
ladných školách a uzatvorená prevádzka bola v 37 materských 
školách, dvoch špecializovaných základných školách a jednej 
strednej škole v okrese Galanta,“ objasnila MUDr. Iveta Šule-
ková.

A čo naše zdravie v tomto období najviac ohrozuje? Zdra-
votníci ho charakterizujú ako akútne respiračné ochorenie. 
„Počas sezóny nám cirkuluje pestrá paleta vírusov v populá-

cii. Nakoľko má každý chorý možnosť sa doma sám otestovať 
na COVID-19, môžeme s istotou predpokladať, že pôvodcom 
ochorenia sú iné vírusy. Naši spolupracujúci všeobecní lekári 
pre deti a dorast a lekári pre dospelých nám u pacientov pravi-
delne robia laboratórne odbery – výtery z nosa a hrdla,“ spres-
nila regionálna hygienička. Uviedla, že tesne pred Vianocami 
odobrali takéto vzorky a v troch zo štyroch prípadov bol po-
tvrdený vírus chrípky typu A. Podľa odborníčky sa rozbehla 
chrípková sezóna a tvrdí, že „kým priebehy ochorení spôsobe-
ných RS vírusmi boli doteraz mierne, zdá sa, že v tejto chríp-
kovej sezóne majú tendenciu zvýšených komplikácií choroby.“ 
Predpokladá sa, že druhá – poprázdninová vyššia vlna príde na 
rozmedzí januára/februára. Čo robiť v prípade, ak ste ochoreli, 
ísť hneď k lekárovi, alebo si viete pomôcť aj sami? „Platí zása-
da, že keď som chorý, nejdem medzi ľudí. Ak musím ísť, dám si 
ochranu dýchacích ciest z ohľaduplnosti voči druhým,“ uviedla 
odborníčka. Rodič chorého dieťaťa nemusí ísť hneď k lekárovi. 
Každé respiračné ochorenie je podľa MUDr. Šulekovej sprevá-
dzané kašľom, nádchou, soplíkmi, zvýšenou teplotou. Pri víru-
sovej infekcii sú protivírusové lieky dostupné len na ťažké sta-
vy. „Bežné respiračné ochorenie do 38 ºC liečime podpornými 
liekmi proti kašľu, teplote, upchatému nosu, doprajeme si pokoj 
na lôžku a pitný režim. Teplota počas dňa bežne kolíše, netreba 
hneď prepadať panike. Ak však vysoké teploty trvajú viac dní, 
kašeľ naberie na intenzite, pridružia sa problémy s dýchaním, 
resp. soplíky už nie sú priehľadné, pravdepodobne pôjde už o 
bakteriálnu infekciu. Vtedy treba kontaktovať ošetrujúceho le-
kára,“ radí regionálna hygienička, podľa ktorej je dôležité robiť 
si testy na COVID-19 a sledovať okysličenie (saturáciu) krvi 
pomocou oxymetra.

- R -

Predsedom redakčnej rady Galantských 
novín je opäť po takmer 9 rokoch, keď 
v tejto podobe toto médium, žiaľ, nevy-
chádzalo - Juraj Stern. GN - GÚ noviny 
môžu občania Galanty teda opäť čítať a 
nájdu si ich pravidelne mesačne vo svo-
jich poštových schránkach.
• Čo môžu čitatelia očakávať od zno-
vuzrodenia periodika mesta Galanta?
- V prvom rade chceme dostať noviny 
na takú úroveň, ako mali v minulosti, 
aby si tam čitatelia našli to, čo ich zau-

jíma, aby sme vytvorili 
široký priestor všetkým 
informáciám, nie iba 
populárnym a popu-
listickým, a aby tento 
mesačník trocha nahra-
dil aj archív, minulosť a 
prítomnosť mesta.
• Aký by mal byť cha-
rakter a štýl informácií?
- Môžeme to zhrnúť tak, 
že nechceme politizo-
vať ani umelo vytvárať 
priestor na politiku či 
bulvár. Chceme sa vy-

hýbať priamej konfrontácii, slovným 
prestrelkám a haneniu. Bohatou ilustrá-
ciou a kvalitnými fotografiami chceme 
čo najviac priblížiť to, o čom sa v nich píše.
• Čo bude základným poslaním Ga-
lantských novín?
- Toto médium má informovať o dianí v 
meste, o práci samosprávy a o plánoch 
do budúcnosti. Má informovať o dianí 
a živote v meste, o rokovaniach zastu-

piteľstva, o významných osobnostiach 
a rodákoch z nášho mesta, o úspešných 
podnikateľských aktivitách, narodeniach, 
úmrtiach, sobášoch, kultúrnych progra-
moch, kine či divadle, športe a v nepo-
slednom rade trochu o histórii. Bude tu 
priestor i pre bohatú inzerciu firiem.
• Nakoniec tí, ktorí sú podpísaní pod 
prácou na médiu, okrem šéfa RR:
Členovia RR, poslanci mestského zastu-
piteľstva: Mgr. Barczi Zsolt, Mgr. Galam-
bosová Lucia, Ing. Kővágó Zoltán, Mgr. 
Štibráni Miroslav. 
Touto cestou si v mene vyššie menova-
ných dovoľujeme vyzvať obyvateľov, aby 
sa aktívne zapojili do života novín, pri-
spievali svojimi poznatkami i podnetmi 
a informovali nás, keby im do schránok 
noviny neboli doručené.

Podnety a príspevky posielajte na  
e-mail: galantskenoviny@gmail.com.

V prípade, že ste nenašli vo svojej 
poštovej schránke Galantské noviny, 

oznámte to na mestský úrad, 
t. č.: 031 788 4330.
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Členovia galantskej organizácie zdravotne postihnutých  
sú na čele s predsedom Zoltánom Nagyom stále aktívni

Okresná rada Slovenského zväzu zdravot-
ne postihnutých (SZZP) pre okres Galan-
ta funguje už desiatky rokov a za ten čas 
sa stala najaktívnejšou občianskou orga-
nizáciou v galantsko-šalianskom regióne. 
Možno k tomu prispel aj fakt, že na jej 
čele stojí od roku 1978 aktívny a činorodý 
85-ročný predseda Zoltán Nagy, ktorý aj 
napriek svojmu vysokému veku robí pre 
organizáciu maximum.

Organizácia SZZP je stále aktívna
Hoci členov v porovnaní s minulosťou 
ubúda, Okresná rada SZZP vo svojom snažení nepoľavuje, a 
aj preto každý rok organizuje pre svojich členov už pravidelné 
rekondičné pobyty. V uplynulom roku sa zúčastnili pobytov v 
obľúbených Hokovciach a v Piešťanoch, kde boli zdravotne po-
stihnuté deti v sprievode rodičov. Keďže SZZP nie je dotovaný 
štátom, funguje organizácia iba vďaka členským príspevkom, 
no na rekondičné pobyty im v značnej miere prispieva aj Mesto 
Galanta. Pobyt v Hokovciach budú organizovať i tento rok, a to 
v termínoch 28. 5. – 4. 6. 2023 a 13. 8. – 19. 8. 2023.
Športový deň vo Veľkom Mederi  s medzinárodnou účasťou
Okresná rada spolu so základnými organizáciami a Ústredím 
SZZP zorganizovala v júni 2022 tradičný Športový deň vo Veľ-
kom Mederi s celoslovenskou pôsobnosťou a medzinárodnou 
účasťou Maďarska a Srbska, ktorého sa zúčastnilo približne 150 
ľudí. „Mali sme pripravené športové disciplíny, prispôsobené 
pre zdravotne postihnutých návštevníkov, ako napríklad šíp-
ky, stolný tenis alebo boča,“ približuje predseda Okresnej rady 
SZZP Zoltán Nagy, ktorý sa teší z tejto vydarenej celoslovenskej 
akcie.

Venujú sa aj poradenskej činnosti
Zoltán Nagy zdôrazňuje, že okrem iných organizačných vecí 

realizujú aj poradenskú činnosť. „Napríklad keď si zdravotne 
postihnutý občan podáva žiadosť na odbor sociálnych vecí na 
úrade práce, ktorý zabezpečuje sociálnu pomoc zdravotne po-
stihnutým a vydáva preukazy pre občanov s ťažkým zdravot-
ným postihnutím /preukazy ZŤP/, ale i parkovacie preukazy. 
Usmerňujeme ľudí, čo si treba vybaviť a na čo majú právo.“ 
Takisto majú pri Mestskom úrade v Galante zriadenú požičov-
ňu kompenzačných pomôcok, ako sú vozíky, barly či polohova-
cie postele, a to pre všetkých občanov Galanty, resp. kohokoľ-
vek, kto o túto pomoc požiada.

Členská základňa sa každým rokom znižuje
16 základných organizácií a vyše 800 členov – taká je štatistika 
Okresnej rady SZZP v okrese Galanta dnes. Avšak v dôsledku 
covidu a iných nepriaznivých podmienok sa členská základňa 
každým rokom rapídne znižuje. Keď Zoltán Nagy nastúpil do 
funkcie predsedu, evidovala Okresná rada až 27 základných or-
ganizácií, dnes je to už len polovica. „Po tzv. nežnej revolúcii 
Ústredie SZZP so sídlom v Martine malo 50-tisícovú členskú 
základňu,“ hovorí s nostalgiou. „Ako občianske združenie sme 
vtedy objednávali 50-tisíc členských známok, ale tento rok ich 
bolo už iba 18-tisíc.“  

- R –

V Galantskej knižnici ponúkajú parádne knihy na zimné večery, 
pre čitateľov chystajú aj atraktívne podujatia

Knihy ľudia vyhľadávajú kvôli poučeniu, pre relax aj pobave-
nie. Aj v dnešnej modernej dobe majú nezastupiteľné miesto. 
Kto často siaha po rozmanitých tituloch, pre toho je ideálna 
ich výpožička. Kroky takýchto milovníkov kníh vedú často 
i do Galantskej knižnice. Ako vyzeral uplynulý rok 2022 a čo 
atraktívne čaká jej čitateľov v najbližšom období? V galant-
skom svätostánku všetkých knihomoľov bolo vraj vlani naozaj 
rušno, návštevníkom pripravili viacero zaujímavých podujatí. 
Ich hlavným cieľom bola podpora a prehĺbenie lásky k čítaniu. 
„Začiatkom roka sa veľa aktivít nieslo v znamení 70. výročia 
knižnice, ktoré sme oslavovali. Okrem množstva zorganizova-
ných podujatí sme sa tiež zapojili do Kultúrneho leta 2022. S 
návštevníkmi sme sa stretali v mestskom parku či na nádvorí 
Neogotického kaštieľa v Galante,“ uviedla marketingová pra-
covníčka z Galantskej knižnice Zuzana Mlatecová. Okrem toho 
aj radi obdarúvajú. „Snažíme sa originálnym spôsobom odme-
niť niekoľko čitateľov a priaznivcov. Počas predvianočnej Bur-
zy kníh sme rozdali vyše dvesto žrebov, z ktorých sme vybrali 
troch výhercov knižných cien a tiež členského na rok v knižnici 
zdarma,“ prezradila Zuzana Mlatecová. V oddelení pre deti a 
mládež počas decembra usporiadali podujatie „Vianočná po-
šta“. Do schránky na vianočné priania, listy a kresby vhadzo-
vali deti svoje obálky. Každý, kto sa zapojil do tejto milej akcie, 
dostal ručne zabalený balíček s knihou a malým prekvapením. 
Prezradí galantská knihovníčka zaujímavé tipy na chladné 
zimné večery? „Nemôžem byť konkrétna, pretože noviniek je 
neúrekom. Všetci, ktorí čakajú na nové knihy, často využívajú 

službu rezervácie (Dán, Bryndza, Kasten, McCourt...). No sú i 
čitatelia, ktorí prídu pre overené staršie tituly (J. R. R. Tolkien, 
Steel či Coelho...),“ objasnila pracovníčka knižnice. Zuzana 
Mlatecová práve dočítala knihu „Vymeňte kvetom vodu“ od 
Valérie Perrin a tvrdí: „Je to úchvatný príbeh, ktorý by už mal 
odpočívať v pokoji, ale nie každému príbehu sa to podarí. Po-
núkame ju v slovenskom aj v maďarskom jazyku.“ V roku 2023 
sa chcú zamerať viac na vzdelávanie seniorov a poskytnúť im 
bezplatné počítačové kurzy i základné zručnosti pri používa-
ní mobilu. „V rámci prednášok a workshopov plánujeme tiež 
osloviť žiakov druhého stupňa základných škôl a pozvať ich k 
nám. Táto skupina sa z knižníc trochu vytráca a radi by sme to 
zmenili,“ argumentuje Zuzana Mlatecová. Už 31. marca 2023 sa 
môžete tešiť na 18. ročník medzinárodného podujatia na pod-
poru čítania Noc s Andersenom. Galantské knihovníčky už na 
jeho príprave usilovne pracujú.

- R - 
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Rodáci a osobnosti Galanty
Diplomat telom i dušou, sympatický 

štyridsiatnik v službách prezidentky SR

Aj takto by sa dala stručne charakte-
rizovať osoba JUDr. Metoda Špačeka, 
Ph.D.,  vedúceho kancelárie preziden-
ta Slovenskej republiky, s ktorým sa 
zhovárame pre naše noviny. Predtým 
ako riaditeľ odboru medzinárodného 
práva MZV SR, splnomocnenec vlá-
dy SR v konaní pred Medzinárodným 
súdnym dvorom v Haagu vo veci Sú-
stavy vodných diel Gabčíkovo – Na-
gymaros, odborný asistent Katedry 
medzinárodného práva PF UK v Bra-
tislave, zástupca veľvyslanca SR v Bu-
dapešti, riaditeľ Kancelárie štátnej 
tajomníčky MZV SR, právny poradca 
Stálej misie SR pri OSN v New Yorku, 
predsedajúci pracovnej skupiny Rady 
EÚ pre medzinárodné právo verejné, 
externý pedagóg diplomatickej akadé-
mie a mnoho ďalších zamestnaní a ak-
tivít, ktoré by sa dali menovať. Toto je 
profesná dráha Metoda Špačeka, ktorý 
absolvoval základné vzdelanie a gym-
názium u nás v Galante. 
• Radi by sme sa však porozprávali o 
Vašej mladosti, o živote v Galante. Tro-
cha som pátral po Vašich študentských 
časoch. Dlhoročný riaditeľ Gymnázia 
Janka Matušku PaedDr. Peter Černý, 
Váš učiteľ slovenčiny, mi prezradil, že 
ste boli jedným z najlepších študentov 
na gymnáziu, úspešne ste reprezentova-
li základnú školu a neskôr gymnázium 
na rôznych olympiádach hlavne z mate-
matiky, fyziky a chémie. Ako to, že ste sa 
dali na dráhu práva a diplomacie?

- Primárne ma vždy zaujímali prírod-
né vedy, matematika, fyzika, chémia aj 
astronómia, a mal som pocit, že som 
v tomto vynikal vďaka aj veľmi dobrej 
matematikárke, mojej triednej profesor-
ke na gymnáziu Ružene Ludíkovej, kto-
rá ma inšpirovala nielen preto, že bola 
dobrou matematikárkou, ale aj svojím 
postojom k životu, správnemu, pohodo-
vému a pokojnému prístupu k riešeniu 
problémov. A, paradoxne, práve ten Pe-
ter Černý, ktorý hovoril, že si ma pred-
stavoval na takejto študijnej a profesnej 
dráhe, istým spôsobom spôsobil to, že 
som nešiel študovať jadrovú fyziku, ale 
že som išiel na právo. V roku 1992-93, 
keď som končil gymnázium, post no-
vembrové roky, kedy vznikalo Sloven-
sko, si pamätám, ako vravel, že republika 
potrebuje mať dobrých právnikov, že  
by som mal využiť svoje nadanie a ísť 
študovať týmto smerom. Takto si ja pa-
mätám jeho vplyv na moju kariéru. Tak 
som opustil prírodné vedy s tým, že sa k 
nim môžem kedykoľvek vrátiť a mať ich 
ako koníček. Právo som išiel študovať 
so svojou vnútornou podmienkou, že 
to bude medzinárodné právo. Právnic-
ké vzdelanie som získal v Bratislave na 
Univerzite Komenského a Ph.D. dokto-
rát potom z medzinárodného práva na 
Karlovej Univerzite v Prahe.

• Vyučovali ste na viacerých vysokých 
školách, nebol tento smer pre Vás za-
ujímavý?

- Vyučovanie bolo pre mňa vždy do-
plnkovým poslaním, robím to skôr ako 
vášeň. Pre mňa bola a je vždy inšpiru-
júca práca s mladými ľuďmi, takto mô-
žem istým spôsobom prispieť k ich for-
movaniu. V súčasnosti mi to však čas 
umožňuje iba čiastočne, momentálne na 
Právnickej fakulte Trnavskej univerzity. 

• Mali ste v študentských časoch nejaké 
mimoškolské aktivity (šport, hudba)? 
Nikde som sa k nim nedopátral.
- Bol som veľmi zahĺbený v knihách, takže 
keď nerátam detstvo, kedy som organi-
zoval zber v pionierskej organizácii, tak 
žiadne. Bol som nešportový typ, čo sa 
však neskôr zmenilo na aktívne pláva-
nie, a dnes sa venujem freedivingu - ná-
dychovému potápaniu, okrem iného aj 
na Čiernej vode neďaleko Galanty. 

• Čo by ste odkázali naším čitateľom?
- Galanta je veľmi charizmatické mesto 
s bohatou históriou, ktoré si prešlo vý-
znamnými zmenami, skĺbuje rôzne 
historické obdobia a rôzne kultúry, má 
veľmi silnú maďarskú komunitu, má 
veľké prisťahovalectvo a malo kedysi 
veľmi silnú židovskú komunitu, o ktorú, 
bohužiaľ, prišlo. V neposlednom rade 
môže byť hrdé na svoj šľachtický rod 
Esterházyovcov. Galanta snahou o mo-
dernizáciu – nie vždy vydarenú, prišla o 
mnoho historických pamiatok,  nie však 
o všetky, niečo sa podarilo zachrániť, a aj 
tým si stále  zachováva svoju charizmu. 
Bol by som rád, keby Galanťania a Ga-
lanťanky boli hrdí, že sú obyvateľmi 
tohto mesta a vedeli to využiť k jeho 
zveľaďovaniu tak, aby si toto mesto za-
chovalo čo najviac zo svojho rázu a aby 
pristupovali zodpovedne, ak budú par-
ticipovať na nejakých rozhodnutiach, 
ktoré by mali ešte ďalej meniť charakter 
mesta. Hlavne ale obyvateľom mesta 
prajem, aby sa im tu dobre bývalo a nech 
čo najmenej ľudí Galantu opúšťa. Dnes 
sa Galanta stáva vzdialenejším satelitom 
Bratislavy, a preto má veľký potenciál na 
rozvoj.
Ďakujem za inšpiratívny rozhovor, už 
dnes sa teším na ďalšie stretnutia.

zhováral sa: Juraj Stern
foto: archív JUDr. Metoda Špačeka, Ph.D. 
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Prvým občanom Galanty v novom roku sa stal chlapček Noel
V mnohých nemocniciach na Slovensku sa v prvý 
deň nového roka čakalo na to, kto bude prvým ob-
čanom toho-ktorého mesta. Inak tomu nebolo ani v 
Galante. Prvým narodeným dieťatkom mesta Galan-
ta sa stal 1. januára 2023 chlapček Noel, ktorý teraz 
robí radosť svojim rodičom – obyvateľom Galanty. 
Narodil sa v galantskej nemocnici o 16.45 hod. s 
mierami 50 cm a váhou 3 350 g. Šťastnej mamičke 
prišiel zablahoželať aj primátor Peter Kolek a Zuza-
na Morovičová z Mestského úradu v Galante.
Ak sa ešte obhliadneme za predchádzajúcim rokom, 
v období od 1. 1. 2022 do 31. 12. 2022 sa v galantskej 
nemocnici narodilo 973 detí, z toho bolo 519 chlap-
cov a 454 dievčat. Najčastejšie chlapčenské mená boli 
Samuel, Dominik a Filip a dievčenské Nela, Natália a 

Viktória. Objavili sa však aj netypické ženské mená 
ako Isla, Senorita, Inara, Dilara, Dior či Paris, a muž-
ské mená Jasyn, Miran, Dante a Nazar.

- R -

V roku 2023 nastanú zmeny najmä v 
súvislosti s poplatkom za komunál-
ne odpady, ale aj daňou za psa či 
poplatkom za parkovanie. Mestské 
zastupiteľstvo v Galante ustanovilo 
sadzbu poplatku za komunálne od-
pady na rok 2023 na obyvateľa za 
kalendárny deň vo výške 0,1369 €, 
čo v prepočte predstavuje 49,97 € na 
kalendárny rok na jedného obyvate-
ľa. Zároveň sa zvyšuje aj množstvo-
vý zber na 0,0500 €/l pri frekvencii 
vývozu 1-krát za 7 dní. Takáto výš-
ka poplatku prispeje k tomu, aby 
bola splnená zákonná povinnosť, 
teda aby výdavky na odpadové hos-
podárstvo v roku 2023 boli kryté 
príjmami z poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady. 
Výška poplatku za komunálne od-
pady pre obyvateľov s úľavami sa 
však nemení. Ide o fyzické osoby v 
hmotnej núdzi, fyzické osoby, ktoré 

majú pokles schopnosti vykonávať 
zárobkovú činnosť o viac ako 70 %, 
fyzické osoby, ktoré k 1. januáru zda-
ňovacieho obdobia dosiahnu vek 62 
rokov. Podmienkou uplatnenia vyš-
šie spomenutých úľav je, aby poplat-
níci nemali žiadne nedoplatky voči 
mestu za predchádzajúce zdaňova-
cie obdobia. Ďalšou zmenou oproti 
roku 2022 je aj to, že sa vypúšťajú 
termíny pre uplatnenie zníženia 
poplatku za komunálne odpady. To 
znamená, že potvrdenia, vďaka kto-
rým sa uplatňuje možnosť zníženia 
poplatku za komunálne odpady, už 
nebude nutné priniesť do 15. feb-
ruára aktuálneho roka (čo sa týkalo 
hmotnej núdze, invalidity a ZŤP) a 
do 28. februára aktuálneho roka (čo 
sa týkalo ostatných prípadov, kedy 
sa dala uplatniť úľava na poplatku 
za komunálne odpady – zahraničie, 
prechodné pobyty, internáty mimo 

územia mesta, domovy dôchodcov, 
výkony trestu odňatia slobody, atď.), 
ale poplatník ich bude môcť predlo-
žiť v priebehu celého zdaňovacieho 
obdobia, čiže v priebehu celého roka 
2023. Vypúšťanie termínov platí aj 
pre daň za psa. Od roku 2023 ne-
bude nutné priniesť potvrdenie zo 
Sociálnej poisťovne pre oslobodenie 
z platenia tejto dane do 15. februára 
aktuálneho roka, ale daňovník bude 
mať čas takéto potvrdenie priniesť 
do konca roka 2023. Zmena nastane 
aj v platení dane za užívanie verej-
ného priestranstva na trvalé parko-
vanie, mimo stráženého parkoviska, 
pre osobné vozidlo do 3,5 t. Tá spo-
číva v tom, že od platenia tejto dane 
budú oslobodení daňovníci s ťaž-
kým zdravotným postihnutím.

- R -

Zmeny v daniach a poplatku 
za komunálne odpady - účinné od roku 2023

Vážení občania, sme radi, že ste si na Zbernom 
dvore Technických služieb mesta Galanta vyzdvihli 
košík určený na zber biologicky rozložiteľného ku-
chynského odpadu. V štartovacom balíčku ste mali 
pribalené biologicky rozložiteľné vrecká na kuchyn-
ský odpad a propagačný leták. Kuchynský bioodpad 
môžete zbierať do košíka aj bez použitia tohto vrec-
ka, avšak po jeho vysypaní je potrebné košík umyť 

a viete ho opakovane použiť. Niektorí z vás však 
uprednostňujú vyhadzovanie kuchynských zvyškov 
vo vreckách na to určených. Biologicky rozložiteľné 
vrecká na kuchynský odpad si viete zakúpiť v ma-
loobchodných predajniach, no v jarných mesiacoch 
(apríl, máj) si budú môcť občania tieto vrecká zakú-
piť aj v Technických službách mesta Galanta. Preto 
vás prosíme o trpezlivosť. 

- R -
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Futbalistom FC Slovan Galanta sa v jesennej 
časti sezóny mimoriadne darilo

Systémová práca 
trénerov, veľký 
charakter tímu, 
túžba sa zlep-
šovať a viera vo 
víťazstvá – vďaka 
týmto pilierom 
si galantskí fut-
balisti klubu FC 
Slovan Galanta v 
jesennej časti se-
zóny 2022/2023 
zaslúžene vybo-

jovali krásne 2. miesto v tabuľke. Môže 
za to aj skutočnosť, že od leta ich tréno-
val skúsený reprezentačný tréner Michal 
Hipp, na ktorého prácu neskôr nadviazal 
nový tréner Richard Slezák. Naštartovali 
tak sériu víťazstiev, akú si nikto z nich 
vtedy nevedel ani len predstaviť. 

   Dokázali bodovať s veľmi 

náročnými súpermi
V predchádzajúcej sezóne 2021/2022 
skončili muži na 8. mieste. Najmä jar-
ná časť súťaže bola pre nich zaťažkáva-
cou skúškou, a to aj kvôli pripravovanej 
reorganizácii III. líg od novej sezóny. 
Aj keď hráčom nie všetky zápasy vyšli 
podľa predstáv, koniec sezóny aj napriek 
ťažkým súperom ustáli, čím si zabez-
pečili pokračovanie v III. lige v ďalšom 
ročníku.

Obrat nastal v lete
Za kvalitnými výkonmi stojí vždy skú-
sený tréner. Aj preto oslovil vtedajší 
prezident klubu Róbert Hupka bývalého 
československého hráča a trénera Mi-
chala Hippa. „Našu ponuku bez problé-
mov prijal a hráčov trénoval od júla do 
septembra,“ približuje Róbert Hupka. 
Mladý kolektív bol doplnený skúsenými 
hráčmi, tím sa zastabilizoval a tvrdé tré-

ningy pod vedením skúseného Michala 
Hippa potom mohli prinášať zaslúžené 
ovocie v podobe vydarených príprav-
ných zápasov. Michal Hipp sa však roz-
hodol prijať angažmán z druholigového 
maďarského klubu Haladás, a tak jeho 
post napokon obsadil tréner Richard 
Slezák. Mužstvo prebral v rozbehnutej 
sezóne v 8. kole. Hráči podali prekva-
pivo nadpriemerné výkony. Mužstvo sa 
ako tím nesmierne zomklo, bolo odolné 
vo veľmi ťažkej konkurencii a posúvalo 
sa od zápasu k zápasu, až si vydobylo 
veľmi pekné 2. miesto v tabuľke s 31 
bodmi. Podľa slov Róberta Hupku mala 
naposledy Galanta takéto umiestne-
nie v roku 1958. „Určite to však nebola 
náhoda, že sme skončili druhí, ale bola 
to najmä systematická práca jedného aj 
druhého trénera.“

Mládež taktiež nezaostávala
Nielen A-tím má za sebou úspešné vý-
sledky, ale aj žiaci a dorastenci, ktorým 
sa spolu s ostatnými trénermi venu-
je najmä podpredseda klubu a tréner 
Tibor Vígh. Ten hodnotí ich výkony 
nadmieru pozitívne. „Tento ročník bol 
naozaj fantastický, sú tu vynikajúci tré-
neri, ktorí spolu s hráčmi odviedli maxi-
mum,“ hovorí. Aktuálne je tím U19 v III. 
lige na 4. mieste a U17 chýbajú tri body 
do 1. miesta. Aj keď je tím U15 trochu 
nižšie v tabuľke, cieľom je podľa Tibora 
Vígha udržať sa v II. lige. „Momentálne 
je to veľmi dobre nastavené, pokiaľ ide o 
tieto mládežnícke kategórie do budúcna 
a naším cieľom je v dorasteneckej ka-
tegórii dostať sa do II. ligy. To je náš sen 
do konca tejto sezóny a na tom budeme 
pracovať.“ 
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Výrazné úspechy galantských kolkárov

Zmena na poste predsedu
Odkedy v decembri v r. 2019 nastúpil do 
funkcie predsedu Róbert Hupka, museli 
sa v klube popasovať s mnohými prob-
lémami. Azda najväčší spôsobila pandé-
mia covidu, kde mládež stratila 1,5 roka 
cenného času. Teraz sa musí klub navyše 
vyrovnávať s energetickou krízou a ne-
istou ekonomickou situáciou. Aj keď je 
podľa slov odchádzajúceho predsedu 
Róberta Hupku klub ekonomicky zdra-

vý, čo v minulosti nebolo, nikto dnes 
presne nevie, čo prinesie rok 2023. Aj 
preto čaká nového predsedu Alexandra 
Mikoviča náročná úloha, aby klub stále 
napredoval a dokázal sa prispôsobiť no-
vým podmienkam. Hovorí Róbert Hup-
ka: „Rád by som sa týmto spôsobom po-
ďakoval Mestu Galanta za dôveru, ktorú 
dalo mne aj mojim kolegom. Je to náš 
generálny strategický partner a aj vďaka 
nemu a ostatným partnerom náš klub 

stále žije. Boli to ťažké tri roky, nikto si 
nevie predstaviť, koľko práce je za týmto 
všetkým, no veľké poďakovanie patrí ko-
legom Kostkovi, Víghovi, ale aj všetkým 
trénerom a rodičom. I naďalej chcem 
klubu pomáhať, ak sa bude dať a bude o 
to záujem. Novému vedeniu preto pra-
jem len tie najlepšie výsledky a pevné 
nervy v roku 2023.“

- R – 

Počas posledného víkendu 
pred Vianocami dosiahli 
výrazné úspechy galant-
skí kolkári Jozef Butko a 
Konrád Kosár. Jozef Butko 
sa stal víťazom Galantské-
ho kolkárskeho maratónu 
a Konrád Kosár vyhral vo 
Veľkom Šariši už druhý 
turnaj Pohára mládeže v 
kategórii žiakov do 12 ro-
kov. Tradičný galantský 
kolkársky non-stop turnaj 
„Galantská 24-hodinovka“, 
organizovaný pravidelne aj 
s podporou Mesta Galanta, 

uzavrel v decembri svoju, v poradí už 15. kapito-
lu! Galantský kolkársky maratón J&R DIGITAL 
2022 sa konal počas piatku a soboty 16. – 17. 
decembra 2022. Na dráhach v galantskej kol-
kárni sa postupne za 29 hodín trvania turnaja 
vystriedalo 112 štartujúcich z celého Slovenska. 
Traja boli z Českej republiky. Súťažilo sa nepre-
tržite, aj v nočných hodinách! Ako prví boli na 
dráhach štyria zrakovo znevýhodnení kolkári 
ŠK MALE Šintava so svojimi navádzačmi, kto-
rým patrila úvodná hodina maratónu. Potom 
od 15.00 hod. už začal ostrý súboj viac ako sto 
kolkárov v kategóriách mužov a žien.
Výborný výkon podal už v piatok večer hráč 
Tatranu Spišská Nová Ves Peter Valigura (602), 
ktorého výkon bol najlepší asi šesť hodín. 
V noci zhruba o 02.30 hod. Valiguru preko-
nal domáci Jozef Butko (638) a jeho výkon vy-
držal na prvej priečke až do konca podujatia. 

V kategórii žien sa darilo kolkárkam z Trenčína. Tretiu priečku 
obsadila kolkárka vo farbách MKK Slovan Galanta Klaudia 
Pivková (555).
Galantskí organizátori aj v 15.ročníku kolkárskeho maratónu 
udržali vysokú úroveň podujatia. Náročnú skúšku zvládli opäť 
veľmi dobre a počas non-stop maratónu sa nevyskytli žiadne 
väčšie problémy. Organizačnému tímu pod vedením predsedu 
oddielu Ota Kosára patrí veľké poďakovanie a obdiv. 
V druhom kole Pohára mládeže v 350 km vzdialenom Veľ-
kom Šariši 18. decembra 2022 mimoriadne potešil mladý 
galantský kolkársky talent Konrád Kosár. Podobne ako v 1. 
kole Pohára mládeže v Bratislave, aj tu porazil svoju konkuren-
ciu a v kategórii U12 zvíťazil. Druhý reprezentant MKK Slovan 
Galanta na turnaji vo Veľkom Šariši Matej Kubalec skončil v 
kvalifikácii výkonom 263 zvalených kolkov na 15. mieste a do 
finále už nepostúpil.

Jozef Butko, víťaz Galantského 
kolkárskeho maratónu J&R 

DIGITAL 2022

Konrád Kosár (v strede), víťaz už druhého 
Pohára mládeže za sebou

Správa športových zariadení informuje o možnostiach športovania
Správa športových zariadení Mesta Galanta ponúka počas celého roka tieto 
možnosti športovania pre obyvateľov. V ŠPORTOVEJ HALE si môžete zahrať 
nasledovné hry: futbal /na tréningy, zápasy, firemné turnaje/, bedminton 
/k dispozícii sú 4 kurty, na recepcii je možné si vypožičať aj rakety/, tenis, flor-
bal, basketbal a stolný tenis. V DOME ŠPORTU je dostupná kolkáreň /k dis-
pozícii sú 4 dráhy pre jednotlivcov, kluby a firmy/ a parkour /kurzy prebiehajú 
vždy v sobotu/. Rezervácie a informácie na tel. čísle: 0910 936 903.
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Celomestský maškarný ples

Stalo sa už tradíciou v našom meste, že 
s príchodom jari sa každoročne orga-
nizuje v MsKS celomestský maškarný 
ples. Nebude tomu inak ani tento rok. 
Maškarný ples sa uskutoční v estrádnej 
sále Mestského kultúrneho strediska v 
Galante 4. marca 2023 so začiatkom o 
16.00 hod. 
Deti a rodičia sa môžu tešiť na skvelé 
tanečné výkony tanečných súborov Cal-
ma a Clis. Nebudú chýbať ani fantastické 
malé akrobatky z Gymnasticko-arkro-
batického ŠK Arkádia Galanta. Samo-
zrejme, pre deti a rodičov budú pripra-

vené aj rôzne súťaže a detská diskotéka v 
podaní  animátorov Detské oslavy - Môj 
maskot. No a čo by to bol za celomestský 
maškarný ples bez promenády masiek? 
Najkrajšie z nich dostanú pekné ceny. 
Samozrejme, aj pre ostatné deti bude 
pripravený sprievodný program ako 
zapletanie copíkov, maľovanie na tvár, 
možnosť odfotiť sa vo fotobúdke, sladké 
prekvapenia a mnoho iného...
Vstupné pre dospelých a pre deti bez 
masky bude dve eurá. Pre tých, čo prídu 
oblečení v maskách, je vstup voľný! 

Dagmar Báncziová
ved. progr. odd. MsKS Galanta

Smejko a Tanculienka prídu do Galanty 
28. februára 2023 o 17.00 hod.

s novým predstavením Poď von!
A je to tu! Úplne nové predstavenie s Huncúlikom, Smejkom a Tanculienkou s pesničkami z ich posledného filmu Poď 
von! Huncúlik doma sedí, nič nerobí a len vylihuje, pretože vonku prší a hrmia blesky. Prekvapia ho zamočení Smej-
ko a Tanculienka a snažia sa ho zabaviť pesničkou Keď si šťastný. Zahrajú sa aj hru Dvaja remeselníci. Zaspievajú si 

aj Žltú raketu. Rozdelia si spoločne Čokoládu. Nič však nepomáha. Našťastie ale vyjde slniečko a všetci môžu ísť von. 
Prídu do čarovného parku, kde stretnú vlka na kolobežke, ktorý im zaspieva svoj smutný príbeh v pesničke Vlk a se-
mafor. Objavia Túlavé topánky a vydajú sa s nimi do sveta. Dobrodružstvo s lupičmi zažijú aj Na divokom západe. 
Zaspievajú si Poď von! Ale hlavne sú radi, že sú spolu, a aj keby sa znovu rozpršalo, povedia si: Nič nás nezlomí. A 

možno zaspievajú aj nejaké staršie hity. Nechajte sa prekvapiť a príďte na jedinečné pesničkové predstavenie Poď von! 
s Huncúlikom, Smejkom a Tanculienkou! 

Chrobáčikovia, tešíme sa na vás na koncertoch! Vaši Smejko a Tanculienka 
Predstavenie trvá približne 60 minút a je vhodné pre všetkých od 2 rokov. 

Každá osoba, dospelý aj dieťa bez ohľadu na vek musí mať platnú vstupenku. 
Do sály z bezpečnostných a kapacitných dôvodov púšťame len toľko osôb, koľko je v sále miest na sedenie. Záleží nám 

na bezpečnosti a pohodlí našich chrobáčikov. 
Ako bonus ku každým 4 lístkom zakúpeným v jednom nákupe si môžete vybrať darček:

DVD alebo Mesačný prístup ku všetkým našim filmom a rozprávkam na www.kukino.tv. 
Darček získate pred vstupom do sály. Pre získanie darčeka je potrebné vložiť do košíka presne 4 vstupenky. 

Dieťa s platným ZŤP preukazom do 15 rokov bude mať po zakúpení vstupenky a predložení ZŤP preukazu na vstupe 
pred akciou nárok na vrátenie 50 % zo vstupného. 

Zľavy a vstupenky pre deti: Bez zľavy - každý účastník podujatia musí mať zakúpenú platnú vstupenku bez ohľadu na 
vek. Cena vstupeniek je rovnaká pre deti aj dospelých.
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HARMONOGRAM ZBERU VYSEPAROVANÝCH 
ZLOŽIEK KOMUNÁLNEHO ODPADU PRE 
OBČANOV MESTA GALANTA NA ROK 2023

Zber: Galanta                                                   Zber: Galanta východ, Kolónia – stará, nová, Garažd
Zber: Hody, Nebojsa, Javorinka
Zber biologicky rozložiteľného odpadu (lístie, tráva, konáre, záhradný odpad)

ZOZNAM ODPADU, KTORÝ JE MOŽNÉ ODOVZDAŤ CELOROČNE NA ZBERNÝ DVOR V MNOŽSTVE OBVYKLOM
PRE DOMÁCNOSŤ: železné kovy, neželezné kovy, plasty, VKM, sklo, batérie a akumulátory, chladničky,
vyradené elektrické a elektronické zariadenia, žiarivky a výbojky, biologicky rozložiteľný komunálny odpad
(lístie, tráva, konáre, záhradný odpad), papier, obaly z nebezpečných látok (farby, riedidlá a pod.), šatstvo,
jedlé oleje a tuky, motorové oleje.

PREVÁDZKOVÁ DOBA ZBERNÉHO DVORA: 
utorok, štvrtok, piatok – od 13,00 hod. do 18,00 hod.
streda – od 10,00 hod. do 18,00 hod. 
sobota – od 8,00 hod. do 13,00 hod. (január, február, marec, november, december)
sobota – od 8,00 hod. do 16,00 hod. (apríl – október)
Počas štátnych sviatkov je Zberný dvor ZATVORENÝ!
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Komisie MsZ Galanta:
A képviselő-testület mellett működő szakbizottságok:
1. Predseda komisie finančnej a správy majetku / Pénzügyi és 
városi vagyonkezelő szakbizottság elnöke: Peter Závodský 
Členovia Komisie finančnej a správy majetku / Pénzügyi és 
városi vagyonkezelő bizottság tagjai: Ing. Augustín Popluhár, 
Mgr. László Biró, PaedDr. Peter Černý, PhD., Ing. Zoltán Kövágó, 
MUDr. Ervin Chomča, JUDr. Peter Zelinka
2. Predseda Komisie investičnej výstavby, životného prostredia 
a kultúrnych pamiatok, dopravy a verejného poriadku / 
Beruházási, környezetvédelmi, műemlékvédelmi, közlekedési 
és közrendi szakbizottság elnöke: Ing. Zoltán Kővágó
Členovia Komisie investičnej výstavby, životného prostredia a 
kultúrnych pamiatok, dopravy a verejného poriadku / Beruházási, 
környezetvédelmi, műemlékvédelmi, közlekedési és közrendi 
szakbizottság tagjai: Zsolt Takáč, Ing. Mikuláš Horváth,  
PhDr. Marta Vajdová, JUDr. Róbert Károlyi, Róbert Brizlák,  
Ing. Alexander Elek 
3. Predseda Komisie obchodu, služieb, cestovného ruchu 
a regionálneho rozvoja / A kereskedelmi, szolgáltatási és 
idegenforgalmi és régiófejlesztési szakbizottság elnöke:  
Mgr. László Biró
Členovia Komisie obchodu, služieb, cestovného ruchu 
a regionálneho rozvoja / A kereskedelmi, szolgáltatási és 
idegenforgalmi és régiófejlesztési szakbizottság tagjai: Mgr. Zsolt 

Barczi, Mgr. Lucia Galambosová, Monika Grellová,  
MUDr. Valéria Mýtniková, JUDr. Peter Wolf, Milan Tószegi
4. Predseda Komisie sociálno-zdravotnej a bytovej /  
A szociális-, egészség- és lakásügyi szakbizottság elnöke:  
MUDr. Valéria Mýtniková
Členovia Komisie sociálno-zdravotnej a bytovej / A szociális-, 
egészség- és lakásügyi szakbizottság tagjai: JUDr. Denisa 
Očenášová, Ing. Augustín Popluhár, Mgr. Júlia Gálová,  
Bc. Katalin Jakoda Rácz, Bohuslava Hrotková, Peter Kosler 
5. Predseda Komisie športu, mládeže a telesnej výchovy /  
A sport-, ifjúsági és testnevelési szakbizottság elnöke:  
Mgr. Juraj Bottka 
Členovia Komisie športu, mládeže a telesnej výchovy /  
A sport-, ifjúsági és testnevelési szakbizottság tagjai:  
Mgr. Miroslav Štibráni, Mgr. Zsolt Barczi, Peter Tomič,  
Silvia Prokopová Szokolová, Mgr. Jozef Gál, Roman Kollárik 
6. Predseda Komisie kultúry a medzimestských vzťahov /  
A kulturális és városközi kapcsolatokért felelős szakbizottság 
elnöke: PhDr. Marta Vajdová 
Členovia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov /  
A kulturális és városközi kapcsolatokért felelős szakbizottság 
tagjai: Zsolt Takáč, Tomáš Horváth, Peter Tomič,  
Mgr. Miroslav Štibráni, Mgr. Ján Kolek, Bohuslav Laššu 
7. Predseda Komisie školstva / Az oktatásügyi szakbizottság 
elnöke: PaedDr. Peter Černý, PhD. 

Slovenská pošta oznamuje, že k 1. februáru 2023 ruší prevádz-
ku Pošty Galanta 3 na ul. Českej. Všetky služby budú zabezpe-
čené pobočkou Galanta 1 na ul. Z. Kodálya.
Pošta Galanta 3 na ulici Česká 1450/19 patrí v rámci mesta me-
dzi pošty s najnižším záujmom obyvateľov o poskytované služ-
by a Slovenská pošta ju prevádzkuje nad rámec plnenia požia-
daviek. „Po dôkladnej analýze s prihliadnutím na ekonomické 
a  legislatívne aspekty bola táto prevádzka pošty vyhodnotená 
ako neefektívna z viacerých hľadísk a bol schválený návrh na 
jej zrušenie,“ informuje Slovenská pošta, ktorá však obyvateľov 
ubezpečuje, že aj po zrušení tejto pobočky budú zohľadnené 
potreby seniorov, chorých či imobilných občanov a univerzálna 
služba pre obyvateľov dotknutej lokality mesta bude zabezpe-
čovaná v zmysle požiadaviek nástupníckou poštou Galanta 1 na 
ulici Z. Kodálya 768/31. Doručovanie listových zásielok a balí-
kov bude zabezpečené tak ako doteraz, a to dodávacou poštou 
Galanta 1 a  Regionálnym distribučným centrom, Strediskom 
dodávania balíkov Bratislava. 
Poštový doručovateľ Pošty Galanta 1 tak v dotknutej lokalite 
od pondelka do piatka v čase doručovacej pochôdzky zabez-
pečí: doručovanie listových, doporučených, úradných a poiste-
ných zásielok /s ohľadom na rozmery zásielky/, ale i poštových 
poukazov na adresu a poštových poukazov na výplatu /do výš-
ky povoleného limitu/, ďalej vyplácanie dôchodkov v deň splat-
nosti na adrese poberateľa s možnosťou bezplatného opakova-
ného doručenia na požiadanie, výplatu určitej sumy z osobného 
účtu klienta – poberateľa dôchodkových dávok z účtu vedenom 
v 365.bank, a. s., v deň splatnosti na adrese poberateľa, doru-
čovanie platobných príkazov na výplatu sociálnych dávok, 
vyplácanie sociálnych dávok osobám, ktorým zdravotný stav 
neumožňuje prevzatie dávky na pošte, príjem a výplata platieb 
SIPO splatných u poštového doručovateľa a doručovanie pred-
platených novín a  časopisov vrátane prijímania objednávok 
predplatného. 
Služby, ktoré si občania mohli vybaviť na pošte, bude za-
bezpečovať poštový doručovateľ v  nasledovnom rozsahu: 
vybranie /podaj/ zásielok na žiadosť chorého alebo dočasne 

imobilného podávateľa, zriadenie osobného účtu PB, ponuky 
k zriaďovaniu ostatných produktov PB, predaj žrebov TIPOS, 
poštových cenín /známok/ a základného tovaru /obálky, po-
hľadnice a pod./. 
Prostredníctvom poštového kuriéra je okrem doručovania 
balíkových zásielok zabezpečené vyberanie expres zásielok. 
Podávanie u kuriéra je možné objednať na www.posta.sk alebo 
prostredníctvom aplikácie ePodací hárok. 
Nástupnícka Pošta Galanta 1 bude pre obyvateľov dotknutej 
lokality zabezpečovať aj výdaj nedoručených oznámených 
zásielok a výplatu dôchodkov v prípade, ak bude v deň výplat-
ného termínu dôchodca doma nezastihnutý. Pri nezastihnutí 
budú všetky zásielky uložené na Pošte Galanta 1, pričom adre-
sát má možnosť si ich dať opakovane doručiť /listové zásielky za 
poplatok, balíkové zásielky zdarma/, alebo si ich môže dať pre-
smerovať na inú adresu. „Nevyplatený dôchodok na požiadanie 
doručíme opakovane v deň, keď bude dôchodca doma alebo na 
základe jeho žiadosti ho pošleme na udanú adresu bezplatne 
prostredníctvom poštového poukazu,“ približuje Slovenská po-
šta. Všetky ostatné služby pošty budú obyvateľom poskytnuté 
nielen na nástupníckej, ale aj na ktorejkoľvek inej pošte pod-
ľa vlastného výberu zákazníka. 
Obyvateľom mesta je k dispozícii aj BalíkoBOX na Pošte Ga-
lanta 1, ktorý je dostupný 24/7, a teda nonstop. Umožňuje vy-
zdvihnutie balíkov, podaj balíkov v predplatených Easy Expres 
obaloch, platbu poštových poukazov, ePoukazov, faktúr s Pay by 
square kódom a SIPO. 
V roku 2023 pripravuje Slovenská pošta aj novú formu posky-
tovania služieb prostredníctvom PoštaPOINTOV v  prevádz-
kach zmluvných partnerov. V 1. etape budú zabezpečovať do-
dávanie balíkov, neskôr aj výdaj oznámených zásielok a podaj 
vybraných druhov zásielok. Budú sa zriaďovať v mestách a ob-
ciach, a to podľa reálneho dopytu po uvedených službách. Touto 
formou zabezpečia dostupnosť svojich služieb, ak by si to daná 
lokalita vyžiadala.
Hodiny pre verejnosť na Pošte Galanta 1: pondelok až piatok 
od 8:00 do 18:00, v sobotu od 8:00 do 11:00.

Pošta Galanta 3 sa ruší k 1. 2. 2023
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Členovia Komisie školstva / Az oktatásügyi szakbizottság 
tagjai: Mgr. Lucia Galambosová, Mgr. Juraj Bottka, Mgr. Sabína 
Michelszová, Mgr. Silvia Csomós Benkovics, Mgr. Katarína 
Barcziová, PaedDr. Jolana Kožová 
8. Predseda Komisie legislatívno-právnej / A jogi és ügyrendi 
bizottság elnöke: JUDr. Peter Zelinka 
Členovia Komisie legislatívno-právnej / A jogi és ügyrendi 
bizottság tagjai: JUDr. Peter Wolf, JUDr. Denisa Očenášová, 
Mgr. Adela Brincková Korená, JUDr. Eleonóra Zuzáková,  
JUDr. Miriam Šablatúrová, Mgr. Ivana Szolgu 
9. Predseda Komisie na ochranu verejného záujmu /  
Az összeférhetetlenséget vizsgáló szakbizottság elnöke:  
JUDr. Denisa Očenášová 
Členovia Komisie na ochranu verejného záujmu /  
Az összeférhetetlenséget vizsgáló szakbizottság tagjai: Mgr. László 
Biró, PaedDr. Peter Černý, PhD., JUDr. Peter Zelinka,  
MUDr. Valéria Mýtniková

Vedúci oddelení
A szakosztályok vezetői

Prednosta úradu: Ing. Ján Poľakovský
vedúci Finančného a majetkového oddelenia:  
Ing. Juraj Srnka, PhD.
vedúca Oddelenia všeobecnej a vnútornej správy:  
Mgr. Zuzana Morovičová

vedúca Oddelenia spoločenských služieb: Mgr. Lívia Gešková
Referát sociálnych služieb - vedúca referátu:  
Mgr. Adriana Molnáriová
vedúca Oddelenia komunálnych služieb a životného 
prostredia: Mgr. Daniela Amrichová
poverená vedúca Oddelenia rozvoja, výstavby a spoločný 
stavebný úrad: Eva Vašáková
Referát investícií a dopravy: vedúca Eva Vašáková
Referát spoločný stavebný úrad: Mgr. Edita Pintérová
Oddelenie právne a verejného obstarávania:  
Mgr. Cyntia Viktorová - poverená vedením oddelenia
Útvar hlavného kontrolóra: MVDr. Gábor Pallya - hlavný 
kontrolór mesta

Organizácie
Szervezetek

Mestská polícia: Miroslav Grell - náčelník MsP
Technické služby mesta Galanta: poverený riadením  
Mgr. Arnold Popluhár
Bysprav: Martin Fukas, konateľ
Domov dôchodcov Patria: Mgr. Rita Kubíková, riaditeľka
MsKS: Andrea Csolleová - poverená riadením
Galandia: Zoltán Szelle, konateľ
Galantaterm, s. r. o.: Ing. Miklós Kocskovics, konateľ
Správa športových zariadení: Štefan Varga, riaditeľ

A Szlovák Posta értesíti a lakosságot, hogy 2023. február 1-től 
megszünteti a Galánta 3-as postafiókot a Cseh utcában. Min-
den szolgáltatás a Galánta 1-es postafiókban lesz elérhető a 
Kodály Z. utcában.
A Galánta 3 postafiók a Cseh utca 1450/19 címen egyike azon 
postafiókoknak a városban, ahol a legkevesebben érdeklődnek 
a szolgáltatások iránt és a Szlovák Posta vállalásokat meghalad-
va üzemelteti. “Alapos elemzés után, a gazdasági és jogszabályi 
szempontok figyelembevételével, ezt a postafiókot több faktor 
alapján is gazdaságtalannak értékelték, és jóváhagyták a bezá-
rására vonatkozó javaslatot” - tájékoztat a Szlovák Posta, amely 
azonban biztosítja a lakosokat, hogy a fiók bezárása után is fi-
gyelembe veszik az idős, beteg vagy mozgásképtelen polgárok 
igényeit, és az érintett városrész lakosainak a Galánta 1-es pos-
tafiókban a Kodály Zoltán utca 768/31-es szám alatt lesznek el-
érhetők a postai szolgáltatások. A levelek és csomagok kézbesí-
tését a korábbiakhoz hasonlóan a Galánta 1 kézbesítő postafiók 
és a regionális elosztó központ, a Pozsonyi Csomagkézbesítő 
Központ végzi.
A Galántai 1-es postahivatal postai kézbesítője az érintett 
területen hétfőtől péntekig a kézbesítés keretében a követ-
kezőket biztosítja: levelek, ajánlott, hivatalos és biztosított cso-
magok kézbesítése /a csomag méreteinek figyelembevételével/, 
valamint postai utalványok címre történő kézbesítése és postai 
utalványok kifizetése /az engedélyezett összeghatárig/, nyugdí-
jak kifizetése az esedékesség napján a címzett címére, kérésre 
ingyenes újrakézbesítés lehetőségével, meghatározott összeg 
kifizetése az ügyfél - nyugdíjellátásban részesülő személyi a 365.
bank-ban vezetett fogyasztói számláról az esedékesség napján 
a címzett részére, a szociális ellátások kifizetésére vonatkozó 
fizetési megbízások kézbesítése, a szociális ellátások kifizetése 
olyan személyek részére, akiknek egészségi állapota nem teszi 
lehetővé az ellátás postahivatalban történő átvételét, a postahi-
vatalban esedékes SIPO-fizetések átvétele és kifizetése, valamint 
az előfizetéses újságok és folyóiratok kézbesítése, beleértve az 
előfizetési megbízások átvételét.
A korábban a postafiókban elérhető szolgáltatások közül a 
postai kézbesítőnél a következő szolgáltatások lesznek elér-
hetők: csomagok átvétele /kézbesítése/ beteg vagy ideiglenesen 

mozgásképtelen személyek kérése alapján, személyes PB-szám-
la létrehozása, ajánlatok egyéb PB-szolglátatások létrehozására, 
TIPOS-sorsjegyek, postai írószerek /bélyegek/ és alapvető áruk 
/borítékok, képeslapok stb./ értékesítése. 
A csomagkézbesítés mellett expressz csomagátvételről is 
gondoskodik a postai futárszolgálat. A futárszolgálat meg-
rendelhető a www.posta.sk címen vagy az ePodací hárok postai 
alkalmazáson keresztül. 
A jogutód Galánta 1 posta a nem átvett küldemények kéz-
besítéséről és a nyugdíjak kifizetéséről is gondoskodik az 
érintett körzet lakosai számára, ha a címzett a kézbesítés és 
kifizetés napján nem tartózkodik otthon. Az átvétel elmaradása 
esetén minden csomagot a Galánta 1-es postafiókban helyeznek 
el, a címzettnek pedig lehetősége van az újbóli kézbesítésre (le-
vélcsomagok díj ellenében, csomagküldemények ingyenesen), 
vagy más címre történő átirányításra. “Kérésre a ki nem fizetett 
nyugdíjat ismételten kézbesítjük azon a napon, amikor a nyug-
díjas otthon tartózkodik, vagy kérésére a megadott címre pos-
tai utalvánnyal ingyenesen elküldjük” - magyarázza a Szlovák 
Posta.
Minden egyéb postai szolgáltatást nemcsak a jogutód pos-
tafiókban, hanem az ügyfél által választott bármely más pos-
tafiókban is elérhető a lakosoknak. 
A lakosok számára a Galánta 1 postafiókban elérhető a Balí-
koBOX, amely a nap 24 órájában, tehát éjjel-nappal használha-
tó. Lehetőséget ad a csomagfelvételre, előre fizetett Easy Express 
a csomagok feladására, postai utalványok, az ePoukazok, a Pay 
by square kóddal ellátott és a SIPO-utalványok befizetésére. 
A Szlovák Posta 2023-ban új szolgáltatásforma előkészítésén is 
dolgozik, a PostaPOINT-ok a szerződéses partnerek egységei-
ben lesznek majd elérhetők. Az első szakaszban csomagkézbe-
sítést, később pedig az értesített küldemények és bizonyos tí-
pusú csomagok feladását is biztosítják majd. A városokban és 
falvakban hoznék létre a postapontokat a szolgáltatások iránti 
valós kereslet alapján. Igény esetén így tennék elérhetővé a szol-
gáltatásokat.
A Galánta 1 postafiók nyitvatartási ideje: hétfőtől péntekig 
8:00-18:00, szombaton 8:00-11:00.

2023. február 1-én megszűnik a Galánta 3 postafiók
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ZMENA
PROGRAMU

VYHRADENÁ!

3.
MP-15
102´slovenské

titulky

21:30
piatok

NIEKTO KLOPE NA DVERE
2D

Rodinná dovolenka na chate uprostred lesa, ďaleko od akejkoľvek civilizácie, 

začala dobre,až do momentu, kedy sa na prahu domu objavia ,,oni štyria“...
USA

Réžia: M. Night ShyamalanHrajú: Dave Bautista, Jonathan Groff, Ben Aldridge...

6,- €

Divoké 90. roky. Šuštiakové súpravy, pestrofarebné saká, veľké magnetofóny, 
videoprehrávače, gýčová dancefloor hudba, videopožičovne na každom kroku, nové

 spoločenské pomery,záplava rôznych podvodníčkov,začínajúci organizovaný zločin...

9.
MP-15
120´originálna

verzia

19:00
štvrtok

Réžia: Jonáš Karásek

INVALID
2D

Hrajú:Zdeněk Godla,Gregor Hološka ,Rytmus, Majk Spirit...

SR

6,- €

Hlavnou hrdinkou je pätnásťročná Anka, ktorá prichádza pracovať ako slúžka do pražskej  vily 
vysokopostavenej rakúsko-uhorskej rodiny.Anka s pomocou zvyšného služobníctva spoznáva

 pravidlá nového sveta,triedne rozdiely aj komplikované povahy svojich zamestnávateľov...

8.
MP-15
110´originálna

verzia

19:00

Réžia: Mariana Čengel SolčanskáHrajú:Dana Droppová, Radka Caldová, Vica Kerekes...

SLÚŽKA
2D

ČR/SR

6,- €

streda

Rendező: Shekhar KapurSzereplők: Taj Atwal Oliver Chris Lily James Shazad Latif...

12év.fel.
108´magyar

szinkron

5. 19:00
HHUU

22DD

VB
Hogy lehet manapság rátalálni az igaz szerelemre? A dokumentumfilmkészítő,

 folyamatosan társkereső appokat pörgető Zoe erre a kérdésre keresi a választ. A lány 
számára a jobbra-balra húzogatás azonban nem hozott mást, csak csalódást...

MI KÖZE ENNEK A SZERELEMHEZ?6,- €

vasárnap

Psychologička Kristína zúfalo hľadá lásku a šťastie. Rozhodne sa preto odísť
 so svojou dospelou dcérou Sárou  na ozdravný víkend za kartárkou Zdenou...

1. 6,- €

MP-12
87´originálna

verzia

19:00
streda

A POTOM PRIŠLA LÁSKA
2D

ČR

Réžia:Šimon HolýHrajú: Pavla Tomicová, Sara Venclovská, Tereza Hofová...

102´

Egy kislány a szüleivel egy elhagyatott kunyhóban vakációzna, azonban 
négy fegyveres idegen túszul ejti őket, és azt követelik a családtól,hogy 

hozzanak meg egy képtelen döntést az apokalipszis elkerülésének érdekében... magyar
szinkron

4. 21:30
szombat

6,- €

HHUU

22DD

USA

Szereplők: Dave Bautista, Jonathan Groff, Ben Aldridge... Rendező: M. Night Shyamalan

15év.fel.

KOPOGÁS A KUNYHÓBAN

Zradný princ Deng Tsin Ruin práve dal uväzniť čínsku cisárovnú.Jeho 
jedinou túžbou je ovládnuť ríšu.Princezná Sass-Yi utečie do Galie,

kde si vyžiada pomoc udatných bojovníkov Asterixa a Obelixa...

3.
5.

MP
104´slovenský

dabing

16:30

16:30 ASTERIX A OBELIX:
RÍŠA STREDU 

2D

FRA

6,- €

6,- €

piatok

nedeľa

115´

"Magic" Mike Lane hosszú szünet után visszatér a színre, miután nem ment az üzlete, és 
kisebb munkákat vállalt pultosként.Mike most Londonba tart egy prominens társával együtt...magyar

szinkron

12. 20:00
vasárnap

6,- €

HHUU

22DD

USA

Szereplők: Channing Tatum, Salma Hayek, Nancy Carroll... Rendező: Steven Soderbergh

15év.fel.

MAGIC MIKE:
AZ UTOLSÓ TÁNC

Dej filmu sa odohráva na odľahlom ostrove pri západnom pobreží Írska a sleduje 
celoživotných priateľov Pádraica  a Colma,ktorí sa ocitnú v slepej uličke...

2. 6,- €

MP-12
114´slovenské

titulky

19:00
štvrtok

DUCHOVIA INISHERINU
2D

VB/USA

Réžia: Martin McDonaghHrajú: Colin Farrell , Brendan Gleeson, Kerry Condon...

3. 6,- €

MP-15
96´slovenské

titulky

19:00
piatok

Réžia: Mauro BorelliHrajú: John Malkovich, Martin Lawrence, Melissa Roxburgh...

V ZAJATÍ MYSLE
2D

Detektívi Jake Doyle a Mary Kelly  žiadajú o pomoc uväzneného sériového vraha menom 
Umelec, keď začne niekto napodobňovať jeho vraždy. Zatiaľ, čo Mary hľadá stopy v Umelcovej 
brilantnej, no zvrátenej psychike, s detektívom Doyleom sa nechajú zlákať do diabolskej hry...

USA

Ako nájsť v dnešnom svete trvalú lásku? Filmárka Zoe  si pri hľadaní toho 
pravého užila len niekoľko zlých rande a veľa komických príhod, ale žiadny 

princ na bielom koni sa nekonal.Jej kamarát z detstva Kazim  to skúša inak...

4. 6,- €

MP-12
108´české

titulky

19:00
sobota

Réžia: Shekhar KapurHrajú:   Lily James, Shazad Latif, Emma Thompson, Nikkita Chadha...

ČO S TÝM MÁ LÁSKA? 2D

VB

slovenský
dabing

USA

10. 6,- €

MP
80´

16:30
piatok

ZÚBKOVÁ VÍLA
2D

Violetta, večne zvedavá a rozmarná víla sa chce stať zúbkovou vílou, no stále nedokáže 

vykúzliť hračky, ktoré by mala deťom nechať za zúbky.Veľká skúška sa blíži 

zúbkovými vílami sa môžu stať len tí,ktorí úspešne zložili skúšku...

ifj.alk.
104´

Kr.e. 50-ben a kínai császárnét megbuktatta és börtönbe záratta egy áruló herceg. 
A császárné egyetlen lánya és hűséges testőre a galloktól kér segítséget. 

A természetfeletti erővel bíró Asterix és Obelix örömmel fogadja a felkérést...
magyar
szinkron

16:30
szombat

6,- €

HHUU

22DD

FRA

4.
24.

ASTERIX ÉS OBELIX:
A KÖZÉPSŐ BIRODALOM16:30

péntek

6,- €

„Magický“ Mike Lane sa po dlhšej prestávke opäť dostáva na scénu,potom,
čo mu nevyšiel obchod a bral malé kšefty ako barman. Mike teraz mieri do Londýna 
spolu s prominentnou spoločníčkou, ktorá ho zlákala ponukou, aká sa neodmieta...

10.
MP-15
115´slovenské

titulky

19:00
piatok

Réžia: Steven Soderbergh

MAGIC MIKE:
POSLEDNÝ TANEC

2D

Hrajú:Channing Tatum, Salma Hayek, Nancy Carroll...

USA

6,- €

Mladá americká vysokoškolská študentka tajne cestuje do Nórska, aby sa pokúsila vypátrať 
svoje rodinné korene.Dievča našli ako bábätko na cintoríne, s obráteným krížikom na krku.

10. 6,- €

MP-15
106´české

titulky

21:30

Réžia: Alex Herron

NOR

UTEČ
piatok 2D

Hrajú: Alicia von Rittberg, Herman Tømmeraas, Ellen Dorrit Petersen...

106´

Egy fiatal amerikai egyetemista titokban Norvégiába utazik,hogy megpróbáljon
 rátalálni családi gyökereire. A lányra csecsemőként egy temetőben találtak rá, 

nyakában egy fordított kereszttel.A tinédzser ebből a nyomból indul ki...magyar
szinkron

17. 21:30
péntek

6,- €

HHUU

22DD

USA

Szereplők:Alicia von Rittberg, Herman Tømmeraas... Rendező: Alex Herron

15év.fel.

MENEKÜLJ

Rendező:  Peyton ReedSzereplők: Paul Rudd, Evangeline Lilly, Michael Douglas...

12év.fel.
120´

A Marvel Cinematic Universe ötödik fázisát elindító filmben a hőstársak, Scott Lang és
 Hope Van Dyne folytatják kalandjaikat Hangyaként és Darázsként. Hope szüleivel

az egész család a Kvantumvilágban találja magát, ahol különös lényekkel találkoznak...magyar
szinkron

19:00
6,- €

HHUU

USA

19. A HANGYA ÉS A DARÁZS:
 KVANTUMÁNIA 

vasárnap

22DD

Film o prerode chlapcov na mužov, hodnote priateľstva a hľadaní zmyslu života 
v tichu spektakulárnych Álp či Himalájí. Cena poroty na festivale v Cannes.

22.
MP-15
147´české

titulky

19:00

Réžia:  Felix van Groeningen, Charlotte VandermeerschHrajú:Luca Marinelli,Filippo Timi...

OSEM HÔR
2D

TAL

6,- €

streda

Dokumentárny film Kuciak: Vražda novinára podrobne skúma nielen vraždu 
Jána Kuciaka a Martiny Kušnírovej,ale aj dôsledky tejto dramatickej udalosti, 

ktorá na Slovensku vyvolala najväčšie protesty od pádu komunizmu...

23.
25.

MP-12
102´slovenské

titulky

19:00

20:00

štvrtok

sobota

Réžia: Matt Sarnecky

KUCIAK: 
VRAŽDA NOVINÁRA

2D

DÁN/ČR

6,- €

6,- €

Divoká čierna komédia, inšpirovaná skutočným príbehom z roku 1985 o havárii lietadla 
drogového pašeráka, stratenom kokaíne a čiernom medveďovi, ktorý ho zjedol...

24. 6,- €

MP-15
95´slovenské

titulky

19:00
piatok

Réžia: Elizabeth BanksHrajú: Kerri Russell, Ray Liotta, Matthew Rhys...

MEDVEĎ NA KOKSE
2D

USA

Nezvestná je napínavý thriller z dielne tvorcov filmu Pátranie, plný nečakaných zvratov,
 ktorý vás donúti zamyslieť sa, ako dobre poznáte svojich najbližších....

24.
MP-15
110´slovenské

titulky

21:30

Réžia:Will Merrick,Nick JohnsonHrajú:Storm Reid, Joaquim de Almeida, Ken Leung...

NEZVESTNÁ
2D

USA

6,- €

piatok

Rendező:  James CameronSzereplők:Leonardo DiCaprio, Kate Winslet, Billym Zanem...

12év.fel.
194´

A Titanic című film legendás szerelmi története már fennállásának 25. évfordulóját ünnepli.
 Ebből az alkalomból a Paramount Pictures és a 20th Century Studios bemutatja 

James Cameron rendező filmes gyöngyszemének megújított mozipremierjét, 
4K 3D-ben és magas képkockasebességgel felújított változatban...magyar

szinkron

HHUU

USA

25. TITANIC:
25.ÉVFORDULÓ 

3D7,- €
15:30-3D MD
szombat

Zradný princ Deng Tsin Ruin práve dal uväzniť čínsku cisárovnú.Jeho 
jedinou túžbou je ovládnuť ríšu.Princezná Sass-Yi utečie do Galie,

kde si vyžiada pomoc udatných bojovníkov Asterixa a Obelixa...

26.
MP
104´slovenský

dabing

16:30 ASTERIX A OBELIX:
RÍŠA STREDU 

2D

FRA

6,- €

nedeľa

Rendező: Elizabeth BanksSzereplők: Kerri Russell, Ray Liotta, Matthew Rhys...

15év.fel.
95´

Egy drogfutárnak lezuhant a repülője,és az eltűnt kokaint megette egy fekete medve. 
Ez az igaz történet ihlette ezt a vad thrillert, melyben egy zsarukból, bűnözőkből, 

turistákból és tinédzserekből álló csoport gyűlik össze egy georgiai erdőben...magyar
szinkron

26. 19:00
vasárnap

6,- €

HHUU

22DD
USA

KOKAINMEDVE

Predaj a predpredaj vstupeniek je zabezpečený v pokladni kina vždy 1 hod. pred premietaním,
na celý mesiac vopred. Žiakom, študentom, dôchodcom a držiteľom preukazov ZŤP a ZŤP-S

poskytujeme zľavy. Vstupenky si môžete zakúpiť online na našej web stránke alebo
prostredníctvom mobilnej aplikácie BudíCheck. Tešíme sa na vás!

ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ!

Legendárny príbeh lásky vo filme Titanic oslavuje už svoje 25. výročie uvedenie do kín. 
Pri tejto príležitosti vám prinášajú filmové štúdiá obnovenú kino premiéru tohto filmového skvostu

 od  režiséra Jamesa Camerona v remastrovanej verzii v 4K 3D a s vysokou snímkovou frekvenciou.

15.
18.

MP-12
194´slovenské

titulky Réžia: James Cameron

TITANIC:
25. VÝROČIE

Hrajú: Leonardo DiCaprio, Kate Winslet, Billym Zanem, Kathy Bates...

USA

7,- €
19:00-3D ST

streda 3D

7,- €
19:00-3D ST
sobota

USA

Réžia:James CameronHrajú:  Michelle Yeoh, Zoe Saldana, Kate Winslet, Sam Worthington...

12. 7,- €

MP-12
190´

15:30-3D SD
nedeľa

AVATAR:
CESTA VODY 

3D

Filmový vizionár James Cameron sa vracia vo filme AVATAR: Cesta vody, ktorý ohúrivšetkých fanúšikov veľkého plátna.Vrátime sa 

opäťn a planétu Pandora, kde Jake Sully žije so svojou rodinou pokojné časy až dovtedy,keď sa ohlási a vráti späť známa hrozba...
slovenský

dabing

Vo filme, ktorý oficiálne odštartuje piatu fázu Marvel Cinematic Universe,
 sa superhrdinovia a  partneri Scott Lang a Hope Van Dyne vrátia, aby pokračovali

 vo svojich dobrodružstvách ako Ant-Man a Wasp...

16.
17.

MP-12
120´ST/SD  Hrajú:Paul Rudd, Evangeline Lilly, Michael Douglas, Michelle Pfeiffer...        Réžia: Peyton Reed

ANT-MAN A WASP:
 QUANTUMANIA

2D

USA

3D6,- €
19:00-2D ST
štvrtok

7,- €
19:00-3D SD

piatok

Pád lietadla bol len začiatok. Pilot Brodie Torrance  zachráni svojich pasažierov pred zásahom blesku 
riskantným pristátím na ostrove zničenom vojnou - zistí, že prežitie pristátia je len začiatok...

25.
MP-15
107´slovenské

titulky

22:00

Réžia:Jean-François RichetHrajú:Gerard Butler, Mike Colter, Yoson An, Daniella Pineda...

MAYDAY
2D

USA

6,- €

sobota

Film sleduje zábavné dobrodružstvá troch egyptských múmií, ktoré žijú v podzemnom
 tajnom meste ukrytom v starovekom Egypte. Toto trio zahŕňa princeznú, bývalého 
kočiša a jeho mladšieho brata spolu s jeho domácim miláčikom krokodílom. Sériou 

nešťastných udalostí sa múmie dostanú do dnešného Londýna a vydajú sa 
na bláznivú a veselú cestu pri hľadaní starého prsteňa kráľovskej rodiny,

 ktorý ukradol ambiciózny archeológ Lord Carnaby...

17.
18.
19.

MP
88´slovenský

dabing

16:30

16:30

MÚMIE
2D

SPA

6,- €

6,- €

piatok

sobota

16:30
6,- €

nedeľa
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GALÁNTAI
ÚJSÁG

„Az év utolsó napjaiban Galántára látogatott 
Galántai Esterházy Antal herceg. Mgr. Peter 
Kolek polgármester szívélyesen és a kivételes 
látogatáshoz illő magas szintű tiszteletadással 
fogadta a vendéget. A herceg saját elmondása 
szerint nagyon bensőségesnek élte meg a fo-
gadtatást, ami nagyon jól esett neki.”
/bővebben a 3. oldalon



Kedves 
Galántaiak!

Mindenekelőtt engedjék meg, hogy 
jó egészséget, sok szakmai és sze-
mélyes sikert, családi jólétet és a jö-
vőben csak pozitív híreket kívánjak 
Önöknek a régi-új Galántai Újság 
hasábjain keresztül a 2023-as évre.
Mint emlékeznek rá, választási prog-
ramom része volt az az ígéret, hogy 
újraindítom a Galántai Újság ki-
adását, amelynek több mint 25 éve 
hagyománya van városunkban. Egy 
olyan elképzelésem is volt, hogy a 
kiadás során betartjuk azokat a fel-
tételeket, amelyeket korábban a kul-
turális és városközi kapcsolatokért 
felelős bizottság és az önkormány-
zat javasolt. Mindezen lépések cél-
ja az volt és az is, hogy biztosítsa a 
polgárok objektív, kiegyensúlyozott 
és pártatlan tájékoztatását, különö-
sen a régebben született generáció 

számára, amelynek tagjai gyakran 
a nyomtatott sajtóból való tájéko-
zódásra szorulnak. Ma teljesülnek 
ezek az ígéretek. Létrejött egy szer-
kesztőbizottság, amelynek elnöke is 
van, és amelyet a képviselők demok-
ratikusan jóváhagytak, közbeszerzés 
által kiválasztották az újság nyom-
tatásának kivitelezőjét.  Elkészült az 
újság alapszabálya, amelynek elfoga-
dásáról a képviselő-testület januári 
ülésén döntenek a képviselők. Dol-
gozunk az állandó és mindenekelőtt 
pártatlan főszerkesztő megbízásán, 
akivel tulajdonképpen már csak egy 
lépés választ el minket attól, hogy 
szerződésben rögzítsük együttmű-
ködésünket. Ezek a lépések a nép 
végére oda vezetnek, hogy többéves 
kényszerszünet után, már Galánta 
városának felelősségvállalása mellett, 
olyan újságot kapnak a postaládá-
jukba a lakosok, amely, bízom ben-
ne, mindannyiunk elvárásait teljesíti 
majd. Sok olyan terület van, amelyet 
a lehető legközelebb szeretnénk hoz-

ni Önökhöz, és ezért remélem, hogy 
az új szerkesztőség a lehető legszéle-
sebb körben le tudja majd fedni ezt 
a széles palettát. Ehhez a munkához 
kívánok a Galántai Újság minden 
munkatársának sok alkotóerőt, len-
dületet és sikert, Önöknek pedig, 
kedves olvasók, kellemes olvasást. 
Most és a jövőben is.

Tisztelettel,
Mgr. Peter KOLEK – a város polgármestere

A városi képviselő-testület decemberi ülésén a képviselők 
jóváhagyták a város 2023-as költségvetését

Az év vége a települések 
életében a egy szakasz le-
zárását is jelenti. A kép-
viselők munkaasztalhoz 
ültek, hogy értékeljék és 
jóváhagyják a következő 
időszakra vonatkozó ter-
veket. Galántán 2022. de-
cember 15-én ülésezett a 
képviselő-képviselő-testü-
let (KT), és több határoza-
tot is elfogadott. A legfon-
tosabb döntésekről ebben 
a cikkben olvashat. A KT 
ülésének fontos pontjai 
között szerepelt a város új 

évi költségvetése, a kommu-
nális hulladék és az építési kis méretű hulladékok díjának 
összege, valamint az egyéb helyi adók beszedésének feltéte-
lei. A képviselők megállapodtak a Galántai Újság szerkesz-
tőbizottságának összetételéről is. A közzétett információk 
szerint a képviselők jóváhagyták a város költségvetését, be-
leértve a Patria nyugdíjas otthon és az oktatásügy 2023. évi 
költségvetését is, 139 eurós többlettel (a pénzügyi művele-
tekkel együtt) az alábbi bevételekkel és kiadásokkal:
Folyó költségvetés: Bevételek: 17 630 056 EUR
  Kiadások: 16 985 682 EUR
Tőkeköltségvetés: Bevételek: 956 576 EUR
  Kiadások: 2 454 184 EUR
Pénzügyi műveletek: Bevételek: 1 023 647 EUR
  Kiadások: 170 274 €
“Az említett ülésen etette a törvényileg előírt képviselői 
esküt a KT 19. képviselője, JUDr. Peter Wolf is, aki csalá-
di ügyek miatt nem tudott részt venni az alakuló ülésen” 

- mondta a Galántai Városi Hivatal közigazgatási és szer-
vezési szakosztályának vezetője, Mgr. Zuzana Morovičo-
vá (fotón). A galántai képviselők, fi gyelembe véve a jogi 
és ügyrendi bizottság, a pénzügyi és városi vagyonkezelő, 
valamint a kereskedelmi, szolgáltatási és idegenforgalmi és 
régiófejlesztési szakbizottság állásfoglalását, a 369/1990. sz. 
önkormányzati törvény 6. §-ának 2 bekezdésével, összefüg-
gésben a 11. § 4 bekezdésének g) pontjával, a települési hul-
ladék és a kis méretű építési hulladék díjának megállapítá-
sára és beszedésére vonatkozó feltételekről szóló 32/2022. 
számú általános kötelező érvényű rendeletét is elfogadták.
• A települési hulladékdíj összege azon adózó esetében, aki 

igazolja a megállapított díj előző évi csökkentésére való 
jogosultságát, a közzétett határozat szerint 0,1369 euró/
fő/naptári naptári naponként. Ugyanez az összeg vonat-
kozik azokra az polgárokra, akik nem használják a meny-
nyiségi gyűjtés rendszerét.

• A díj 65,78 %-kal csökken, ha az anyagi szükséghelyzet-
ben lévő személy részére, aki a kérvényezi és igazolja rá-
szorultságát.

• A díj 48,67 %-kal csökken azon természetes személy 
esetében, akinek a munkavégzési képessége 70 %-ot 
meghaladó mértékben csökkent.  A díjcsökkentés iránti 
kérelmet a Szociális Biztosító által kiállított igazolás be-
nyújtásával kell alátámasztani, amely igazolja a mentes-
ségre való jogosultságot az adóévben.

A városi képviselő-testület decemberi ülésének nem kevés-
bé érdekes pontjai közé tartozott a városi újság (Galántai 
Újság) szerkesztőbizottsági tagjainak jóváhagyása. Kiha-
gyás után ismét rendszeresen megjelenik az érdekes és ob-
jektív információkkal teli újság, amelyet a polgárok megta-
lálnak majd a postaládájukban.

- R -
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Galántán ünnepelte születésnapját Esterházy Antal 
de Galantha herceg, Peter Kolek polgármesterrel

Takáč Zsolt városi képviselővel, az 
NKGA  PT elnökével beszélgetünk er-
ről a különleges eseményről.

• Hogyan sikerült meggyőzni „Ga-
lántai Esterházy Antal herceget”, 
hogy ellátogasson ide?
- Nagy örömünkre szolgál, hogy kö-
zel 3 évnyi erőfeszítés és előkészület 
után Esterházy Antal herceg elfogadta 
meghívásomat és feleségével, Esterhá-
zy Szvetlana hercegnővel együtt 2022. 
december 28-án ellátogatott hozzánk.
Feleségemmel, Katkával az Esterházy 
étterem kék szalonjában fogadtuk őket, 
ahol születésnapi ünnepséget ren-
deztünk a hercegnek és előkelő ven-
dégeinek. Örülök, hogy Galánta pol-
gármestere Mgr. Peter Kolek és Peter 
Závodský alpolgármester is elfogadta 
a meghívásunkat. Természetesen nem 
hiányozhatott Jozef Keppert úr, a Ga-
lántai Honismereti Múzeum korábbi 
igazgatója és az NKGA PT társalapítója 
sem. Az ünnepélyes látogatáson olyan 
előkelő vendégek is részt vettek, mint a 
herceg kísérete, a Tamás - Radványi család, a Herendi Porcelán 
kft . tulajdonosa, moszkvai és brüsszeli vendégek.

• Milyen programmal készültek a hercegnek és a többi fontos 
vendégnek?
- A program része volt egy rövid séta a déli toronyban, Andrea 
Sláviková vezetésével, ami különleges élményt jelentett a ven-
dégek számára, mivel a herceg nagyon kíváncsi volt a frissen 
felújított toronyra. Nekünk, a Neogótikus Kastély Megmenté-
séért Polgári Társulás alapítóinak  is erős érzelmi töltetet hor-
dozott, ahogy Esterházy Antallal együtt álltunk a közel 80 évig 
nem létező erkélyen. A program ünnepi ebéddel folytatódott, 
ahol a szünetekben a galántai Esterházy család történetéről be-
szélgettünk, és sok szó esett a galántai kastélyok felújításáról és 
gondozásáról.

• Feltételezem, hogy egy ilyen fontos látogatás és program 
szervezése során Galánta polgármesterével, Peter Kolekkel is 
együttműködött. Hogyan?
- Igen, Esterházy Antalnak, aki 2022. december 27-én ünnepel-
te 86. születésnapját, Galánta polgármesterével, Peter Kolekkel 
közösen különleges meglepetéssel készültünk, egy születésnapi 
torta és egy gyönyörű festmény formájában a déli toronyról. A 

hangulat annál is inkább különleges 
volt, mert ugyanazon a napon, azaz 
2022. december 27-én ünnepelte 50. 
születésnapját Peter Kolek polgár-
mesterünk. Gratuláltak egymásnak, 
és  együtt fújták el a gyertyákat a 
tortán. A herceg azt mondta, hogy 
szívélyes fogadtatásban részesült, és 
örül, hogy úgy döntött, hogy meglá-
togatja második otthonát, Galántát. 
A polgármester úr is meghatódott, 
és mi egy kicsit irigykedtünk, hogy 
ilyen előkelő vendég vett részt a 
születésnapján. Fantasztikus befejezése volt ez egy különleges, 
erős érzelmekkel teli látogatásnak, amelyen a jövőre vonatkozó 
közös tervekkel is foglalkoztunk. Reméljük, hogy a történet itt 
nem ér véget, és búcsúzáskor megegyeztünk, hogy hamarosan 
találkozunk.  Antal Esterházy de Galantha /*1926.12.27/ Euró-
pa legnépesebb fejedelmi családjának feje. A  Galántán szüle-
tett, a frankói ágat megalapító Esterházy Miklós nádor és fi a, 
Esterházy Pál  herceg leszármazottja. Ma feleségével, Esterházy 
Szvetlánával él Magyarország legnagyobb barokk kastélyában, 
Fertődön.    

- Juraj Stern -

Esterházy Antal de Galantha herceg
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Kedves 
Galántaiak!

Mindenekelőtt engedjék meg, hogy 
jó egészséget, sok szakmai és sze-
mélyes sikert, családi jólétet és a jö-
vőben csak pozitív híreket kívánjak 
Önöknek a régi-új Galántai Újság 
hasábjain keresztül a 2023-as évre.
Mint emlékeznek rá, választási prog-
ramom része volt az az ígéret, hogy 
újraindítom a Galántai Újság ki-
adását, amelynek több mint 25 éve 
hagyománya van városunkban. Egy 
olyan elképzelésem is volt, hogy a 
kiadás során betartjuk azokat a fel-
tételeket, amelyeket korábban a kul-
turális és városközi kapcsolatokért 
felelős bizottság és az önkormány-
zat javasolt. Mindezen lépések cél-
ja az volt és az is, hogy biztosítsa a 
polgárok objektív, kiegyensúlyozott 
és pártatlan tájékoztatását, különö-
sen a régebben született generáció 

számára, amelynek tagjai gyakran 
a nyomtatott sajtóból való tájéko-
zódásra szorulnak. Ma teljesülnek 
ezek az ígéretek. Létrejött egy szer-
kesztőbizottság, amelynek elnöke is 
van, és amelyet a képviselők demok-
ratikusan jóváhagytak, közbeszerzés 
által kiválasztották az újság nyom-
tatásának kivitelezőjét.  Elkészült az 
újság alapszabálya, amelynek elfoga-
dásáról a képviselő-testület januári 
ülésén döntenek a képviselők. Dol-
gozunk az állandó és mindenekelőtt 
pártatlan főszerkesztő megbízásán, 
akivel tulajdonképpen már csak egy 
lépés választ el minket attól, hogy 
szerződésben rögzítsük együttmű-
ködésünket. Ezek a lépések a nép 
végére oda vezetnek, hogy többéves 
kényszerszünet után, már Galánta 
városának felelősségvállalása mellett, 
olyan újságot kapnak a postaládá-
jukba a lakosok, amely, bízom ben-
ne, mindannyiunk elvárásait teljesíti 
majd. Sok olyan terület van, amelyet 
a lehető legközelebb szeretnénk hoz-

ni Önökhöz, és ezért remélem, hogy 
az új szerkesztőség a lehető legszéle-
sebb körben le tudja majd fedni ezt 
a széles palettát. Ehhez a munkához 
kívánok a Galántai Újság minden 
munkatársának sok alkotóerőt, len-
dületet és sikert, Önöknek pedig, 
kedves olvasók, kellemes olvasást. 
Most és a jövőben is.

Tisztelettel,
Mgr. Peter KOLEK – a város polgármestere

A városi képviselő-testület decemberi ülésén a képviselők 
jóváhagyták a város 2023-as költségvetését

Az év vége a települések 
életében a egy szakasz le-
zárását is jelenti. A kép-
viselők munkaasztalhoz 
ültek, hogy értékeljék és 
jóváhagyják a következő 
időszakra vonatkozó ter-
veket. Galántán 2022. de-
cember 15-én ülésezett a 
képviselő-képviselő-testü-
let (KT), és több határoza-
tot is elfogadott. A legfon-
tosabb döntésekről ebben 
a cikkben olvashat. A KT 
ülésének fontos pontjai 
között szerepelt a város új 

évi költségvetése, a kommu-
nális hulladék és az építési kis méretű hulladékok díjának 
összege, valamint az egyéb helyi adók beszedésének feltéte-
lei. A képviselők megállapodtak a Galántai Újság szerkesz-
tőbizottságának összetételéről is. A közzétett információk 
szerint a képviselők jóváhagyták a város költségvetését, be-
leértve a Patria nyugdíjas otthon és az oktatásügy 2023. évi 
költségvetését is, 139 eurós többlettel (a pénzügyi művele-
tekkel együtt) az alábbi bevételekkel és kiadásokkal:
Folyó költségvetés: Bevételek: 17 630 056 EUR
  Kiadások: 16 985 682 EUR
Tőkeköltségvetés: Bevételek: 956 576 EUR
  Kiadások: 2 454 184 EUR
Pénzügyi műveletek: Bevételek: 1 023 647 EUR
  Kiadások: 170 274 €
“Az említett ülésen etette a törvényileg előírt képviselői 
esküt a KT 19. képviselője, JUDr. Peter Wolf is, aki csalá-
di ügyek miatt nem tudott részt venni az alakuló ülésen” 

- mondta a Galántai Városi Hivatal közigazgatási és szer-
vezési szakosztályának vezetője, Mgr. Zuzana Morovičo-
vá (fotón). A galántai képviselők, fi gyelembe véve a jogi 
és ügyrendi bizottság, a pénzügyi és városi vagyonkezelő, 
valamint a kereskedelmi, szolgáltatási és idegenforgalmi és 
régiófejlesztési szakbizottság állásfoglalását, a 369/1990. sz. 
önkormányzati törvény 6. §-ának 2 bekezdésével, összefüg-
gésben a 11. § 4 bekezdésének g) pontjával, a települési hul-
ladék és a kis méretű építési hulladék díjának megállapítá-
sára és beszedésére vonatkozó feltételekről szóló 32/2022. 
számú általános kötelező érvényű rendeletét is elfogadták.
• A települési hulladékdíj összege azon adózó esetében, aki 

igazolja a megállapított díj előző évi csökkentésére való 
jogosultságát, a közzétett határozat szerint 0,1369 euró/
fő/naptári naptári naponként. Ugyanez az összeg vonat-
kozik azokra az polgárokra, akik nem használják a meny-
nyiségi gyűjtés rendszerét.

• A díj 65,78 %-kal csökken, ha az anyagi szükséghelyzet-
ben lévő személy részére, aki a kérvényezi és igazolja rá-
szorultságát.

• A díj 48,67 %-kal csökken azon természetes személy 
esetében, akinek a munkavégzési képessége 70 %-ot 
meghaladó mértékben csökkent.  A díjcsökkentés iránti 
kérelmet a Szociális Biztosító által kiállított igazolás be-
nyújtásával kell alátámasztani, amely igazolja a mentes-
ségre való jogosultságot az adóévben.

A városi képviselő-testület decemberi ülésének nem kevés-
bé érdekes pontjai közé tartozott a városi újság (Galántai 
Újság) szerkesztőbizottsági tagjainak jóváhagyása. Kiha-
gyás után ismét rendszeresen megjelenik az érdekes és ob-
jektív információkkal teli újság, amelyet a polgárok megta-
lálnak majd a postaládájukban.
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Galántán ünnepelte születésnapját Esterházy Antal 
de Galantha herceg, Peter Kolek polgármesterrel

Takáč Zsolt városi képviselővel, az 
NKGA  PT elnökével beszélgetünk er-
ről a különleges eseményről.

• Hogyan sikerült meggyőzni „Ga-
lántai Esterházy Antal herceget”, 
hogy ellátogasson ide?
- Nagy örömünkre szolgál, hogy kö-
zel 3 évnyi erőfeszítés és előkészület 
után Esterházy Antal herceg elfogadta 
meghívásomat és feleségével, Esterhá-
zy Szvetlana hercegnővel együtt 2022. 
december 28-án ellátogatott hozzánk.
Feleségemmel, Katkával az Esterházy 
étterem kék szalonjában fogadtuk őket, 
ahol születésnapi ünnepséget ren-
deztünk a hercegnek és előkelő ven-
dégeinek. Örülök, hogy Galánta pol-
gármestere Mgr. Peter Kolek és Peter 
Závodský alpolgármester is elfogadta 
a meghívásunkat. Természetesen nem 
hiányozhatott Jozef Keppert úr, a Ga-
lántai Honismereti Múzeum korábbi 
igazgatója és az NKGA PT társalapítója 
sem. Az ünnepélyes látogatáson olyan 
előkelő vendégek is részt vettek, mint a 
herceg kísérete, a Tamás - Radványi család, a Herendi Porcelán 
kft . tulajdonosa, moszkvai és brüsszeli vendégek.

• Milyen programmal készültek a hercegnek és a többi fontos 
vendégnek?
- A program része volt egy rövid séta a déli toronyban, Andrea 
Sláviková vezetésével, ami különleges élményt jelentett a ven-
dégek számára, mivel a herceg nagyon kíváncsi volt a frissen 
felújított toronyra. Nekünk, a Neogótikus Kastély Megmenté-
séért Polgári Társulás alapítóinak  is erős érzelmi töltetet hor-
dozott, ahogy Esterházy Antallal együtt álltunk a közel 80 évig 
nem létező erkélyen. A program ünnepi ebéddel folytatódott, 
ahol a szünetekben a galántai Esterházy család történetéről be-
szélgettünk, és sok szó esett a galántai kastélyok felújításáról és 
gondozásáról.

• Feltételezem, hogy egy ilyen fontos látogatás és program 
szervezése során Galánta polgármesterével, Peter Kolekkel is 
együttműködött. Hogyan?
- Igen, Esterházy Antalnak, aki 2022. december 27-én ünnepel-
te 86. születésnapját, Galánta polgármesterével, Peter Kolekkel 
közösen különleges meglepetéssel készültünk, egy születésnapi 
torta és egy gyönyörű festmény formájában a déli toronyról. A 

hangulat annál is inkább különleges 
volt, mert ugyanazon a napon, azaz 
2022. december 27-én ünnepelte 50. 
születésnapját Peter Kolek polgár-
mesterünk. Gratuláltak egymásnak, 
és  együtt fújták el a gyertyákat a 
tortán. A herceg azt mondta, hogy 
szívélyes fogadtatásban részesült, és 
örül, hogy úgy döntött, hogy meglá-
togatja második otthonát, Galántát. 
A polgármester úr is meghatódott, 
és mi egy kicsit irigykedtünk, hogy 
ilyen előkelő vendég vett részt a 
születésnapján. Fantasztikus befejezése volt ez egy különleges, 
erős érzelmekkel teli látogatásnak, amelyen a jövőre vonatkozó 
közös tervekkel is foglalkoztunk. Reméljük, hogy a történet itt 
nem ér véget, és búcsúzáskor megegyeztünk, hogy hamarosan 
találkozunk.  Antal Esterházy de Galantha /*1926.12.27/ Euró-
pa legnépesebb fejedelmi családjának feje. A  Galántán szüle-
tett, a frankói ágat megalapító Esterházy Miklós nádor és fi a, 
Esterházy Pál  herceg leszármazottja. Ma feleségével, Esterházy 
Szvetlánával él Magyarország legnagyobb barokk kastélyában, 
Fertődön.    

- Juraj Stern -

Esterházy Antal de Galantha herceg
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Interjú Ing. Kővágó Zoltán önkormányzati képviselővel, a beruházási, építési, környezetvédelmi, 
műemlékvédelmi, közlekedési és közrendvédelmi bizottság elnökével

Az utat feltúrták, az építés leállt. Hogyan tovább?

• Elnök úr, amint megválasztották, 
Ön fejest ugrott az építkezések vagy 
inkább nem építések történéseibe, ne-
vezetesen az utak, parkolók és járdák 
befejezetlen felújításába. Beszámolna 
az olvasóknak a jelenlegi állapotokról?
Jelenleg a legégetőbb téma az SzNF 
lakótelepi útépítés a LIDL áruházzal 
szemben, amelyet a Galántai utak és 
járdák rekonstrukciója projekt kivitele-
zője, a METROSTAV DS, a. s. végez és 
lényegében leállt. Ezeket a munkálatokat 
december elején felfüggesztették, ennek 
oka a költségvetés növelésére vonatkozó 
igény. Az eredeti út elbontása után sta-
tikus terheléses vizsgálatokat végeztek, 
amelyek eredménye nem volt kielégítő. 
Ezért az aljzatot stabilizálni kell, az épít-
tető két lehetőséget ajánlott nekünk. 
Az egyik lehetőség az, hogy az aljza-
tot cement/mész kötőanyaggal történő 

marással stabilizálják, amit a tervezővel 
való konzultációt követően elvetettek.
A második alternatíva az aljzat georács 
létrehozásával történő stabilizálása volt, 
ami költségesebb, és ami a téli időszak és 
az átázott aljzat miatt jelenleg nem meg-
valósítható.

• Az utat feltúrták, az építés leállt. Ho-
gyan tovább?
2022 decemberében több munkameg-
beszélésre sor került az építkezés ki-
vitelezője és Galánta város képviselői 
részvételével, amelyeken megállapodás 
született a munkálatok teljes leállításá-
ról és az építkezés kivitelezőjével való 
együttműködés megszüntetéséről. Az 
együttműködés szerződéssel való meg-
szüntetését követően csak akkor folyta-
tódnak az SzNF lakótelepi útépítés ki-
vitelezési munkálatai, ha közbeszerzési 
eljárás keretében kiválasztották az új 
kivitelezőt. A kivitelezővel a téli időszak 
végére meg kellene kötni a szerződést, 
így várhatóan tavasszal folytatódik az 
útépítés. Közben az építési területet le-
zárják és biztosítják.
Folyamatosan tájékoztatjuk majd Önö-
ket az előrehaladásról, de muszáj meg-
jegyeznem, hogy felelőtlenség volt a 
korábbi vezetőség részéről a téli időszak 
előtt elkezdeni a munkát. Az SzNF lakó-
telep helyi útjainak építési munkálatait 

felfüggesztették, és a várost felszólítot-
ták, hogy már 2022. november 5-én, 
azaz az önkormányzati választások után, 
de még az előző városvezetés irányítása 
alatt tárgyaljon erről. Ha akkor azonnal 
intézkedtek volna, akkor ez az út már 
kész lenne.

• Elnök úr, próbáljunk meg még né-
hány szót ejteni egy másik sürgető kér-
désről, a bérlakások építéséről...
Galántán még mindig nem fejeződött 
be a 72 bérlakást tartalmazó 6 lakóház 
építése. Jelenleg az egyes objektumok 
műszaki átadása zajlik, és ezzel párhuza-
mosan a bérlakásokhoz vezető bekötőút 
is épül. A befejezés és használatbavételi 
eljárás, valamint a használatbavételi en-
gedély kiadása után a város megvásárol-
ná a bérlakásokat. Az építkezés haszná-
latbavételi engedélyének kiadása csak az 
összes építési objektum teljes befejezése, 
a hiányosságok pótlása és a bekötőút 
műszaki átvétele után lehetséges. A város 
új vezetőségének sikerült előre haladni a 
tárgyalásokon és megállapodást kötni az 
Állami Lakásfejlesztési Alaptól szárma-
zó kedvezményes hitelről és a Szlovák 
Köztársaság Közlekedési és Építésügyi 
Minisztériumának forrásaiból származó 
vissza nem térítendő pénzügyi támoga-
tásról, így megoldódott a 72 bérlakást 
tartalmazó épületek és a műszaki felsze-
relés kivitelezésének finanszírozása.
Ennek ellenére nem számítok arra, hogy 
tavasznál korábban sikerül teljesen befe-
jezni az építkezést, kiadni az építkezés és 
a bekötőút használatbavételi engedélyét, 
a bérlakások megvásárlását és átvételét 
az építtetőtől. 
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A lakossági szolgáltatások javítását célzó innovatív gondolatokkal 
tér vissza a városi hivatalba az új hivatalvezető, Ing. Ján Poľakovský

Új vezetője van a Galántai Városi Hi-
vatalnak. Ing. Ján Poľakovský (51), 
néhány év után tért vissza a posztra és 
őszintén bevallotta, hogy sokat gon-
dolkodott a meglepő ajánlaton. Végül 
úgy döntött, hogy él a lehetőséggel, 
és 2023. január 1-jével kinevezték a 
posztra. Kedveli a zenét, a fi lmeket és a 
turisztikát, szívesen találkozik pozitív 
beállítottságú emberekkel és a baráta-
ival. Milyen érzésekkel tért vissza, és 
mi tartozik a prioritásai közé a közel-
jövőben? Ing. Ján Poľakovský ökológi-
ából diplomázott, szakmailag azonban 
nem ebben találta meg a számítását, 
a médiában horgonyzott le. Egyete-
mi tanulmányai alatt egy kereskedel-
mi rádió külsős műsorvezetője volt. 
A diploma megszerzése után tíz évig 
dolgozott hivatásszerűen a médiában. 
Életének ezt a szakaszát egy kereske-
delmi rádióállomás főszerkesztőjeként 
fejezte be.

• Milyen érdekes pozíciókban dolgo-
zott eddig? Melyik szakma áll a leg-
közelebb az új hivatalvezetőhöz? 
- „Miután kiléptem a média világá-
ból, közel 18 éve dolgozom az önkor-
mányzati szférában, így szakmailag ez 
a terület nagyon közel áll hozzám. A 
Galántai Városi Hivatalban osztályve-
zetői tisztséget töltöttem be, voltam a 
hivatalvezető helyettese és hivatalve-
zető. 2022. december 31-ével befejez-
tem a munkámat a Galántai Közterü-
let-fenntartó Vállalatnál, ahol három 
évig dolgoztam igazgatóként“ - mond-
ta Ing. Poľakovský.

• Hogyan fogadta a hivatalvezetői 
poszt betöltéséről szóló ajánlatot? 
Azonnal döntött, vagy sokat gondol-
kodott rajta? 
- „Őszintén... Eléggé meglepett a pol-
gármester ajánlata. Nem számítottam 
arra, hogy valaha is visszatérek a hi-
vatalba, minden bizonnyal észreve-
hető volt a meglepett arckifejezésem. 
Gondolkodási időt kértem, mert a 
családommal együtt akartam megfon-
tolni ezt az állásajánlatot“ - árulta el a 
városi hivatal vezetője, akit a polgár-
mester 2023. január 1-jével nevezett ki 
a posztra, és hét év után tért vissza a 
tisztségbe.

• Mivel szeretné kezdeni a munkát, 
mi az, amivel akut módon foglalkoz-
ni kell a városban az ön munkaköré-
ből nézve?
- Ing. Ján Poľakovský elmondta, hogy 
több osztály (jogi és közbeszerzési 
osztály, beruházási és építészeti osztály 
és közös építészeti hivatal) vezetője 
hiányzik a hivatalból, így most első-
sorban ezeknek a pozícióknak a betöl-
tésével foglalkozik. „Elsődleges felada-
tom az lesz, hogy beindítsam ezeknek 
az osztályoknak az irányítását, és a 
pályázati kiírások által megfelelő je-
lölteket találjak a pozíciók betöltésére. 
Az elkövetkező napokban találkozni 
fogok az egyes osztályokon dolgozó 
alkalmazottakkal, hogy megismer-
kedjem velük és az ügyek kezelésével 
és a átértékeljem a különböző rend-
szerfolyamatokat. Az önkormányzat 
működtetése most új megközelítések 
alkalmazását igényli az irányítás szem-

pontjából, a hatékonyság, a minőség és 
a szolgáltatások hozzáférhetőségének 
növelésével a polgárok számára“ - 
mondta a régi-új hivatalvezető.
A galántai önkormányzat is nehéz idő-
ket él át. Az energia- és gazdasági vál-
ság gyakran népszerűtlen intézkedé-
sek bevezetését teszi szükségessé, ezért 
meg kell fontolni, hogyan lehet elérni, 
hogy a lakosok a lehető legkevésbé 
érezzék meg ezek hatásait. Fontosak a 
helyes döntések.”

• Mi az új hivatalvezető fő célja, el-
képzelése?
„A jelenlegi időszakban az önkor-
mányzatok számos új feladattal és ki-
hívással néznek szembe; a városoknak 
egyre intenzívebben és rugalmasab-
ban kell reagálniuk a társadalmunk-
ban zajló változásokra. Emellett a 
városra, az önkormányzati szerve-
zetekre és intézményekre is nyomás 
nehezedik a közkiadások csökkentése 
miatt, így a közigazgatás korszerűsíté-
se szükségszerűvé válik. Az irányítás-
ban a hagyományos modellekről az 
innovatív irányításra kell áttérni an-
nak érdekében, hogy a város polgárai-
nak magasabb színvonalú szolgáltatást 
és ügyfélközpontúságot kínáljunk, és 
lehetőséget adjunk arra, hogy bevon-
juk őket a döntéshozatalba és az irá-
nyításba az alapvető kérdésekben. Ez 
a polgármester, az alpolgármester és a 
képviselő-testület közös elképzelése is, 
amelyben mindannyian egyetértünk“ 
- pontosította a Galántai Városi Hiva-
tal új vezetője, Ing. Ján Poľakovský.

 - R -

- 5 - Galántai újság



Interjú Ing. Kővágó Zoltán önkormányzati képviselővel, a beruházási, építési, környezetvédelmi, 
műemlékvédelmi, közlekedési és közrendvédelmi bizottság elnökével

Az utat feltúrták, az építés leállt. Hogyan tovább?

• Elnök úr, amint megválasztották, 
Ön fejest ugrott az építkezések vagy 
inkább nem építések történéseibe, ne-
vezetesen az utak, parkolók és járdák 
befejezetlen felújításába. Beszámolna 
az olvasóknak a jelenlegi állapotokról?
Jelenleg a legégetőbb téma az SzNF 
lakótelepi útépítés a LIDL áruházzal 
szemben, amelyet a Galántai utak és 
járdák rekonstrukciója projekt kivitele-
zője, a METROSTAV DS, a. s. végez és 
lényegében leállt. Ezeket a munkálatokat 
december elején felfüggesztették, ennek 
oka a költségvetés növelésére vonatkozó 
igény. Az eredeti út elbontása után sta-
tikus terheléses vizsgálatokat végeztek, 
amelyek eredménye nem volt kielégítő. 
Ezért az aljzatot stabilizálni kell, az épít-
tető két lehetőséget ajánlott nekünk. 
Az egyik lehetőség az, hogy az aljza-
tot cement/mész kötőanyaggal történő 

marással stabilizálják, amit a tervezővel 
való konzultációt követően elvetettek.
A második alternatíva az aljzat georács 
létrehozásával történő stabilizálása volt, 
ami költségesebb, és ami a téli időszak és 
az átázott aljzat miatt jelenleg nem meg-
valósítható.

• Az utat feltúrták, az építés leállt. Ho-
gyan tovább?
2022 decemberében több munkameg-
beszélésre sor került az építkezés ki-
vitelezője és Galánta város képviselői 
részvételével, amelyeken megállapodás 
született a munkálatok teljes leállításá-
ról és az építkezés kivitelezőjével való 
együttműködés megszüntetéséről. Az 
együttműködés szerződéssel való meg-
szüntetését követően csak akkor folyta-
tódnak az SzNF lakótelepi útépítés ki-
vitelezési munkálatai, ha közbeszerzési 
eljárás keretében kiválasztották az új 
kivitelezőt. A kivitelezővel a téli időszak 
végére meg kellene kötni a szerződést, 
így várhatóan tavasszal folytatódik az 
útépítés. Közben az építési területet le-
zárják és biztosítják.
Folyamatosan tájékoztatjuk majd Önö-
ket az előrehaladásról, de muszáj meg-
jegyeznem, hogy felelőtlenség volt a 
korábbi vezetőség részéről a téli időszak 
előtt elkezdeni a munkát. Az SzNF lakó-
telep helyi útjainak építési munkálatait 

felfüggesztették, és a várost felszólítot-
ták, hogy már 2022. november 5-én, 
azaz az önkormányzati választások után, 
de még az előző városvezetés irányítása 
alatt tárgyaljon erről. Ha akkor azonnal 
intézkedtek volna, akkor ez az út már 
kész lenne.

• Elnök úr, próbáljunk meg még né-
hány szót ejteni egy másik sürgető kér-
désről, a bérlakások építéséről...
Galántán még mindig nem fejeződött 
be a 72 bérlakást tartalmazó 6 lakóház 
építése. Jelenleg az egyes objektumok 
műszaki átadása zajlik, és ezzel párhuza-
mosan a bérlakásokhoz vezető bekötőút 
is épül. A befejezés és használatbavételi 
eljárás, valamint a használatbavételi en-
gedély kiadása után a város megvásárol-
ná a bérlakásokat. Az építkezés haszná-
latbavételi engedélyének kiadása csak az 
összes építési objektum teljes befejezése, 
a hiányosságok pótlása és a bekötőút 
műszaki átvétele után lehetséges. A város 
új vezetőségének sikerült előre haladni a 
tárgyalásokon és megállapodást kötni az 
Állami Lakásfejlesztési Alaptól szárma-
zó kedvezményes hitelről és a Szlovák 
Köztársaság Közlekedési és Építésügyi 
Minisztériumának forrásaiból származó 
vissza nem térítendő pénzügyi támoga-
tásról, így megoldódott a 72 bérlakást 
tartalmazó épületek és a műszaki felsze-
relés kivitelezésének finanszírozása.
Ennek ellenére nem számítok arra, hogy 
tavasznál korábban sikerül teljesen befe-
jezni az építkezést, kiadni az építkezés és 
a bekötőút használatbavételi engedélyét, 
a bérlakások megvásárlását és átvételét 
az építtetőtől. 
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A lakossági szolgáltatások javítását célzó innovatív gondolatokkal 
tér vissza a városi hivatalba az új hivatalvezető, Ing. Ján Poľakovský

Új vezetője van a Galántai Városi Hi-
vatalnak. Ing. Ján Poľakovský (51), 
néhány év után tért vissza a posztra és 
őszintén bevallotta, hogy sokat gon-
dolkodott a meglepő ajánlaton. Végül 
úgy döntött, hogy él a lehetőséggel, 
és 2023. január 1-jével kinevezték a 
posztra. Kedveli a zenét, a fi lmeket és a 
turisztikát, szívesen találkozik pozitív 
beállítottságú emberekkel és a baráta-
ival. Milyen érzésekkel tért vissza, és 
mi tartozik a prioritásai közé a közel-
jövőben? Ing. Ján Poľakovský ökológi-
ából diplomázott, szakmailag azonban 
nem ebben találta meg a számítását, 
a médiában horgonyzott le. Egyete-
mi tanulmányai alatt egy kereskedel-
mi rádió külsős műsorvezetője volt. 
A diploma megszerzése után tíz évig 
dolgozott hivatásszerűen a médiában. 
Életének ezt a szakaszát egy kereske-
delmi rádióállomás főszerkesztőjeként 
fejezte be.

• Milyen érdekes pozíciókban dolgo-
zott eddig? Melyik szakma áll a leg-
közelebb az új hivatalvezetőhöz? 
- „Miután kiléptem a média világá-
ból, közel 18 éve dolgozom az önkor-
mányzati szférában, így szakmailag ez 
a terület nagyon közel áll hozzám. A 
Galántai Városi Hivatalban osztályve-
zetői tisztséget töltöttem be, voltam a 
hivatalvezető helyettese és hivatalve-
zető. 2022. december 31-ével befejez-
tem a munkámat a Galántai Közterü-
let-fenntartó Vállalatnál, ahol három 
évig dolgoztam igazgatóként“ - mond-
ta Ing. Poľakovský.

• Hogyan fogadta a hivatalvezetői 
poszt betöltéséről szóló ajánlatot? 
Azonnal döntött, vagy sokat gondol-
kodott rajta? 
- „Őszintén... Eléggé meglepett a pol-
gármester ajánlata. Nem számítottam 
arra, hogy valaha is visszatérek a hi-
vatalba, minden bizonnyal észreve-
hető volt a meglepett arckifejezésem. 
Gondolkodási időt kértem, mert a 
családommal együtt akartam megfon-
tolni ezt az állásajánlatot“ - árulta el a 
városi hivatal vezetője, akit a polgár-
mester 2023. január 1-jével nevezett ki 
a posztra, és hét év után tért vissza a 
tisztségbe.

• Mivel szeretné kezdeni a munkát, 
mi az, amivel akut módon foglalkoz-
ni kell a városban az ön munkaköré-
ből nézve?
- Ing. Ján Poľakovský elmondta, hogy 
több osztály (jogi és közbeszerzési 
osztály, beruházási és építészeti osztály 
és közös építészeti hivatal) vezetője 
hiányzik a hivatalból, így most első-
sorban ezeknek a pozícióknak a betöl-
tésével foglalkozik. „Elsődleges felada-
tom az lesz, hogy beindítsam ezeknek 
az osztályoknak az irányítását, és a 
pályázati kiírások által megfelelő je-
lölteket találjak a pozíciók betöltésére. 
Az elkövetkező napokban találkozni 
fogok az egyes osztályokon dolgozó 
alkalmazottakkal, hogy megismer-
kedjem velük és az ügyek kezelésével 
és a átértékeljem a különböző rend-
szerfolyamatokat. Az önkormányzat 
működtetése most új megközelítések 
alkalmazását igényli az irányítás szem-

pontjából, a hatékonyság, a minőség és 
a szolgáltatások hozzáférhetőségének 
növelésével a polgárok számára“ - 
mondta a régi-új hivatalvezető.
A galántai önkormányzat is nehéz idő-
ket él át. Az energia- és gazdasági vál-
ság gyakran népszerűtlen intézkedé-
sek bevezetését teszi szükségessé, ezért 
meg kell fontolni, hogyan lehet elérni, 
hogy a lakosok a lehető legkevésbé 
érezzék meg ezek hatásait. Fontosak a 
helyes döntések.”

• Mi az új hivatalvezető fő célja, el-
képzelése?
„A jelenlegi időszakban az önkor-
mányzatok számos új feladattal és ki-
hívással néznek szembe; a városoknak 
egyre intenzívebben és rugalmasab-
ban kell reagálniuk a társadalmunk-
ban zajló változásokra. Emellett a 
városra, az önkormányzati szerve-
zetekre és intézményekre is nyomás 
nehezedik a közkiadások csökkentése 
miatt, így a közigazgatás korszerűsíté-
se szükségszerűvé válik. Az irányítás-
ban a hagyományos modellekről az 
innovatív irányításra kell áttérni an-
nak érdekében, hogy a város polgárai-
nak magasabb színvonalú szolgáltatást 
és ügyfélközpontúságot kínáljunk, és 
lehetőséget adjunk arra, hogy bevon-
juk őket a döntéshozatalba és az irá-
nyításba az alapvető kérdésekben. Ez 
a polgármester, az alpolgármester és a 
képviselő-testület közös elképzelése is, 
amelyben mindannyian egyetértünk“ 
- pontosította a Galántai Városi Hiva-
tal új vezetője, Ing. Ján Poľakovský.
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A téli időszakban Galántán is megjelentek a légúti megbetegedések

Újra Juraj Stern a Galántai Újság szerkesztőbizottságának elnöke

Az elmúlt napokban az infl uen-
zaszerű megbetegedések terjedé-
se foglalkoztatta a közvéleményt. 
A légzőszervi megbetegedések 
előfordulása 2022 végén volt a 
legmagasabb. Milyen kilátások 
várhatók a megbetegedések terén 
a Galántai járásban a követke-
ző időszakban, és mit tegyen, ha 
ágynak dönti a betegség? MUDr. 
Iveta Šuleková regionális higié-
nikus, a Galántai Regionális Köz-
egészségügyi Hivatal járványügyi 
osztályának vezetője szerint a 
megbetegedések számának leg-
nagyobb növekedését december-
ben regisztrálták a szakemberek. 
„Abban az időszakban 50%-kal 
nőtt a megbetegedések száma, 
különösen az óvodákban, majd az 
általános iskolákban tanuló gyer-
mekek körében. December folya-

mán emiatt 35 általános iskolában, és 37 óvodában, két speciális 
általános iskolában és egy középiskolában szünetelt a tanítás a 
Galántai járásban“ - magyarázta MUDr. Iveta Šuleková.
Mi veszélyezteti a leginkább az egészségünket ebben az időszak-
ban? Az egészségügyi szakemberek akut légzőszervi megbetege-
désként utalnak rá. „Ebben az időszakban számos vírus kering a 
lakosság körében. Mivel minden betegnek lehetősége van otthon 
elvégezni a COVID-19 tesztet, feltételezhetjük, hogy más vírus 
okozza a megbetegedéseket. A velünk együttműködő gyermek- és 

háziorvosok rendszeresen laboratóriumi vizsgálatoknak vetik alá 
a betegektől vett orr- és toroktörleteket“ - magyarázta a regioná-
lis tisztiorvos. Elmondta, hogy a közvetlenül karácsony előtt vett 
mintákban négy esetből háromnál igazolták az A típusú infl u-
enzavírus jelenlétét. A szakértő szerint az infl uenzaszezon már 
javában tart, és azt mondja, hogy „bár az RS-vírusok által okozott 
megbetegedések lefolyása eddig enyhe volt, úgy tűnik, hogy az 
idei infl uenzaszezonban gyakoribbak a betegség szövődményei“. 
A második – az iskolai szünet utáni nagyobb hullám várhatóan 
a január-februári időszakban érkezik meg. Mit tegyen, ha meg-
betegszik, azonnal menjen orvoshoz, vagy tud önmagán segíteni 
a beteg? „Az a szabály, hogy amikor beteg vagyok, nem megyek 
emberek közé. Ha mégsem tudom ezt elkerülni, a többiekre való 
tekintettel védőmaszkkal óvom a légzőszerveimet“ - mondta a 
szakértő. A beteg gyermek szülőjének nem kell azonnal orvoshoz 
mennie. MUDr. Šuleková megjegyezte, hogy minden légúti meg-
betegedést köhögés, orrfolyás, nátha és esetleg láz kísér. Vírusfer-
tőzés esetén vírusellenes gyógyszerek csak súlyos állapotok ese-
tén állnak rendelkezésre. „Az általános légúti megbetegedéseket, 
amelyek során legfeljebb 38 ºC-ig emelkedik a testhőmérséklet, 
köhögés- és lázcsillapító gyógyszerekkel, nátha elleni készítmé-
nyekkel, ágynyugalommal és megfelelő folyadékbevitellel kezel-
jük. Napközben általában ingadozik a testhőmérséklet, nem kell 
azonnal pánikba esni. Ha azonban a magas láz több napig tart, a 
köhögés intenzívebbé válik, légzési problémák is jelentkeznek, az 
orrváladék már nem átlátszó, valószínűleg bakteriális fertőzésről 
van szó. Ebben az esetben orvoshoz kell fordulni“ - tanácsolja a 
regionális higiénikus, aki szerint fontos a COVID-19 teszt elvég-
zése és a vér oxigéntelítettségének (szaturációjának) oximéterrel 
történő ellenőrzése.
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Közel kilenc év után, ami alatt a Galántai 
Újság sajnos ebben a formában nem je-
lent meg, újra Juraj Stern lett a kiadvány 
szerkesztőbizottságának elnöke. Galánta 
lakói újra olvashatják és havonta megta-
lálják a postaládájukban a GN - GÚ-t.
• Mit várhatnak az olvasók a város lap-
jának újjászületésétől?
- Elsősorban szeretnénk visszatérni a 
korábbi szintre, hogy az olvasók megta-
lálják azokat az információkat, amelyek 
érdeklik őket, hogy széleskörűen tájé-
koztassuk őket a történésekről, nemcsak 

a népszerű és populista 
témákról. Valamint azt is, 
hogy az újság egy kicsit az 
archívum szerepét is be-
töltse, bemutatva a város 
múltját és jelenét. 
• Hogyan jellemezné az 
információk jellegét és 
stílusát?
- Összefoglalhatnánk úgy 
is, hogy nem akarunk po-
litizálni, vagy művileg teret 
szolgáltatni a politikának 
és a bulvárnak.  Szeretnénk 

elkerülni a közvetlen konf-
rontációt, a szócsatákat és a rágalmazást. 
A gazdag illusztrációkkal és jóminőségű 
fotókkal szeretnénk minél inkább kö-
zelebb hozni az olvasókhoz azt, amiről 
írunk. 
• Mi lesz a Galántai Újság alapvető kül-
detése?
- Ennek az újságnak a városi történé-
sekről, az önkormányzat munkájáról és 
a jövőbeli tervekről kell tájékoztatnia. A 
városban zajló életről, az önkormányzat 
üléseiről, a kiemelkedő egyénekről és a 

város szülötteiről, a sikeres vállalkozói 
tevékenyégekről, a születésekről, elha-
lálozásról, házasságkötésekről, kulturá-
lis eseményekről, a moziról, színházról, 
sportról és nem utolsó sorban kicsit a 
történelemről is szólnia kell. Teret kínál 
a vállalatok hirdetéseinek is. 
• Végül azok, akik a szerkesztőbizottság 
elnökén kívül részt vesznek az újság el-
készítésének munkálataiban:
- A szerkesztőbizottság tagjai, a képvise-
lő-testület tagjai: Mgr. Barczi Zsolt, Mgr. 
Lucia Galambosová, Ing. Zoltán Kővá-
gó, Mgr. Miroslav Štibráni. A fentiek je-
gyében szeretnénk felkérni a lakosokat, 
hogy aktívan bekapcsolódjanak az újság 
készülésébe, járuljanak hozzá ismere-
teikkel, javaslataikkal, és jelezzék, ha az 
újság nem kerül a postaládájukba.

Küldje el javaslatait és hozzájárulásait 
a következő címre: 

galantskenoviny@gmail.com.
Abban az esetben, ha nem találta meg 
a Galántai Újságot a postaládájában, 

értesítse a városi hivatalt 
a  031 788 4330-as telefonszámon!
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Még mindig aktívak Galántai Egészségkárosultak 
Szervezetének tagjai, élükön Nagy Zoltán elnökkel

Évtizedek óta működik az Egészségkáro-
sultak Szlovákiai Szövetségének (SZZP) 
Galántai Járási Tanácsa és az évek során a 
galántai-vágsellyei régió legaktívabb civil 
szervezetévé vált. Ez talán annak is kö-
szönhető, hogy 1978 óta egy aktív és ener-
gikus, ma már 85 éves elnök, Nagy Zoltán 
áll az élén, aki idős kora ellenére mindent 
megtesz a szervezetért.

Még mindig aktív a SZZP
Bár a tagok száma a korábbiakhoz képest 
csökken, az SZZP Járási Tanácsa nem lassít az erőfeszítéseiben, 
ezért minden évben rendszeres szabadidős üdüléseket szervez 
tagjai számára. Az elmúlt évben a népszerű Egegen és Pőstyén-
ben üdültek, ahová az egészségkárosodott gyermekeket szüleik 
is elkísérték. Mivel az SZZP-t az állam nem támogatja, a szer-
vezet csak a tagdíjaknak köszönhetően működik, de Galánta 
városa is nagymértékben hozzájárul a gyógyüdüléseikhez. Idén 
is megszervezik az egegi üdülést, 2023. május 28. - június 4. és 
2023. augusztus 13. - augusztus 19. között.

Sportnap Nagymegyeren nemzetközi részvétellel
2022 júniusában a járási tanács az alapszervezetekkel és az 
SZZP központtal közösen szervezte meg a hagyományos nagy-
megyeri sportnapot, amelyen mintegy 150 fő vett részt, Magyar-
országról és Szerbiól is érkeztek vendégek. „Olyan sportágakkal 
készültünk, amelyek az egészségkárosultak számára is végezhe-
tők, mint a darts, az asztalitenisz vagy a boccia“ - mondta Nagy 
Zoltán, az SZZP járási tanácsának elnöke, aki örül a sikeres or-
szágos rendezvénynek.

Tanácsadói tevékenységet is folytatnak
Nagy Zoltán kiemeli, hogy egyéb szervezési ügyek mellett ta-

nácsadással is foglalkoznak. „Például, amikor egy egészségká-
rosult polgár kérvényt nyújt be a munkaügyi hivatal szociális 
ügyek osztályához, amely szociális támogatást nyújt a fogyaték-
kal élőknek, és igazolványt állít ki a súlyos egészségkárosodással 
élő polgárok számára (egészségkárosult igazolvány), valamint 
parkolási igazolványokat. Eligazítjuk az embereket, hogy mit 
kell elintézniük, és mire jogosultak.“ A Galántai Városi Hivatal-
ban egy kölcsönzőt is létrehoztak, ahol segédeszközöket, példá-
ul kerekesszéket, mankót vagy fekvőágyat tudnak kölcsönözni 
minden galántai polgárnak, vagy bárkinek, aki igényli.

Évről évre csökken taglétszám
16 alapszervezet és több mint 800 tag - ez az SZZP Galántai 
Járási Tanácsának jelenlegi statisztikája. A covid és más kedve-
zőtlen körülmények következtében azonban a taglétszám évről 
évre rohamosan csökken. Amikor Nagy Zoltán átvette az elnöki 
tisztséget, a járási tanács 27 alapszervezetet regisztrált, ma már 
ennek csak a felét. „A bársonyos forradalom után a túrócszent-
mártoni székhelyű SZZP-székháznak 50 ezer tagja volt“ – emlé-
kezik vissza. „Polgári társulásként akkor 50 ezer tagsági bélyeget 
rendeltünk, de idén csak 18 ezret.“
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Remek könyveket kínál a téli estékre a Galántai 
Könyvtár, vonzó rendezvényekkel készülnek az olvasóknak

Az emberek általában művelődés, kikapcsolódás és szórakozás 
céljából keresik a könyveket, amelyek a modern korunkban is 
pótolhatatlan helyet foglalnak el. Azok számára, akik gyakran 
keresnek különféle kiadványokat, ideális a kölcsönzés lehetősé-
ge. Az ilyen könyvbarátok léptei gyakran a Galántai Könyvtár-
ba vezetnek. Milyen volt a 2022-es év, és mire készülhetnek az 
olvasók az elkövetkező időszakban? Tavaly igazán nagy volt a 
nyüzsgés a könyvmolyok galántai szentélyében, számos érdekes 
rendezvénnyel készültek a látogatóknak. Fő céljuk az volt, hogy 
elősegítsék és elmélyítsék az olvasás szeretetét. „Az év elején sok 
tevékenység zajlott a könyvtár megalapításának 70. évforduló-
jához kapcsolódva. Az események mellett bekapcsolódtunk a 
Kulturális Nyár 2022-be is, amely keretében a városi parkban 
vagy a galántai neogótikus kastély udvarán találkoztunk a láto-
gatókkal“ - mondta Zuzana Mlatecová, a galántai könyvtár mar-
ketingfelelőse. A könyvtárban szeretik megajándékozni az olva-
sókat. „Megpróbáljuk eredeti módon jutalmazni az olvasókat és 
a támogatókat. A karácsony előtti könyvbörze során több mint 
kétszáz tombolajegyet osztottunk ki, három nyertest könyv-
csomaggal, egyet pedig éves könyvtári tagsággal leptünk meg“ 
- árulta el Zuzana Mlatecová. Decemberben „Karácsonyi posta“ 
nyitott a gyermek- és ifj úsági osztályon. A gyerekek a karácso-
nyi kívánságokat, leveleket és rajzokat tartalmazó borítékokat 
dobták be a dobozba. Mindenki, aki bekapcsolódott ebbe a ked-
ves kezdeményezésbe, kézzel csomagolt könyves ajándékot ka-
pott egy kis meglepetéssel. Milyen olvasmányt ajánlana a galán-
tai könyvtáros a hideg téli estékre? „Nem tudok konkrétumokat 
mondani, mert rengeteg újdonság van. Azok, akik az új kötetek-

re várnak, gyakran használják az előjegyzési szolgáltatást (Dán, 
Bryndza, Kasten, McCourt és hasonló szerzőktől). De vannak 
olyan olvasók is, akik a jól bevált, régebbi kiadványokat keresik 
(J. R. R. Tolkien, Steel vagy Coelho...)“ - magyarázta a könyv-
táros. Zuzana Mlatecová épp Valérie Perrin „Másodvirágzás“ 
című könyvét olvasta, és azt mondja: „Ez egy megkapó történet, 
amelynek mostanra már békében kellene nyugodnia, de ez nem 
minden történetnek sikerül. Szlovák és magyar nyelven is elér-
hető nálunk.“ 2023-ban nagyobb hangsúlyt kívánnak fektetni 
az idősek oktatására, és ingyenes számítógépes tanfolyamokat, 
valamint alapvető mobiltelefon-ismereteket kívánnak nyújtani 
számukra. „Előadásainkkal és műhelymunkáinkkal szeretnénk 
megszólítani az alapiskolák felsőtagozatos tanulóit. Ez a csoport 
eltűnőben van a könyvtárakból, és ezen szeretnénk változtatni“ 
- érvel Zuzana Mlatecová. 2023. március 31-én már a 18. alka-
lommal kapcsolódnak be az Éjszaka Andersennel nemzetközi 
rendezvénybe, amelynek célja az olvasás népszerűsítése. A ga-
lántai könyvtárosok már gőzerővel dolgoznak az előkészítésén.
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A téli időszakban Galántán is megjelentek a légúti megbetegedések

Újra Juraj Stern a Galántai Újság szerkesztőbizottságának elnöke

Az elmúlt napokban az infl uen-
zaszerű megbetegedések terjedé-
se foglalkoztatta a közvéleményt. 
A légzőszervi megbetegedések 
előfordulása 2022 végén volt a 
legmagasabb. Milyen kilátások 
várhatók a megbetegedések terén 
a Galántai járásban a követke-
ző időszakban, és mit tegyen, ha 
ágynak dönti a betegség? MUDr. 
Iveta Šuleková regionális higié-
nikus, a Galántai Regionális Köz-
egészségügyi Hivatal járványügyi 
osztályának vezetője szerint a 
megbetegedések számának leg-
nagyobb növekedését december-
ben regisztrálták a szakemberek. 
„Abban az időszakban 50%-kal 
nőtt a megbetegedések száma, 
különösen az óvodákban, majd az 
általános iskolákban tanuló gyer-
mekek körében. December folya-

mán emiatt 35 általános iskolában, és 37 óvodában, két speciális 
általános iskolában és egy középiskolában szünetelt a tanítás a 
Galántai járásban“ - magyarázta MUDr. Iveta Šuleková.
Mi veszélyezteti a leginkább az egészségünket ebben az időszak-
ban? Az egészségügyi szakemberek akut légzőszervi megbetege-
désként utalnak rá. „Ebben az időszakban számos vírus kering a 
lakosság körében. Mivel minden betegnek lehetősége van otthon 
elvégezni a COVID-19 tesztet, feltételezhetjük, hogy más vírus 
okozza a megbetegedéseket. A velünk együttműködő gyermek- és 

háziorvosok rendszeresen laboratóriumi vizsgálatoknak vetik alá 
a betegektől vett orr- és toroktörleteket“ - magyarázta a regioná-
lis tisztiorvos. Elmondta, hogy a közvetlenül karácsony előtt vett 
mintákban négy esetből háromnál igazolták az A típusú infl u-
enzavírus jelenlétét. A szakértő szerint az infl uenzaszezon már 
javában tart, és azt mondja, hogy „bár az RS-vírusok által okozott 
megbetegedések lefolyása eddig enyhe volt, úgy tűnik, hogy az 
idei infl uenzaszezonban gyakoribbak a betegség szövődményei“. 
A második – az iskolai szünet utáni nagyobb hullám várhatóan 
a január-februári időszakban érkezik meg. Mit tegyen, ha meg-
betegszik, azonnal menjen orvoshoz, vagy tud önmagán segíteni 
a beteg? „Az a szabály, hogy amikor beteg vagyok, nem megyek 
emberek közé. Ha mégsem tudom ezt elkerülni, a többiekre való 
tekintettel védőmaszkkal óvom a légzőszerveimet“ - mondta a 
szakértő. A beteg gyermek szülőjének nem kell azonnal orvoshoz 
mennie. MUDr. Šuleková megjegyezte, hogy minden légúti meg-
betegedést köhögés, orrfolyás, nátha és esetleg láz kísér. Vírusfer-
tőzés esetén vírusellenes gyógyszerek csak súlyos állapotok ese-
tén állnak rendelkezésre. „Az általános légúti megbetegedéseket, 
amelyek során legfeljebb 38 ºC-ig emelkedik a testhőmérséklet, 
köhögés- és lázcsillapító gyógyszerekkel, nátha elleni készítmé-
nyekkel, ágynyugalommal és megfelelő folyadékbevitellel kezel-
jük. Napközben általában ingadozik a testhőmérséklet, nem kell 
azonnal pánikba esni. Ha azonban a magas láz több napig tart, a 
köhögés intenzívebbé válik, légzési problémák is jelentkeznek, az 
orrváladék már nem átlátszó, valószínűleg bakteriális fertőzésről 
van szó. Ebben az esetben orvoshoz kell fordulni“ - tanácsolja a 
regionális higiénikus, aki szerint fontos a COVID-19 teszt elvég-
zése és a vér oxigéntelítettségének (szaturációjának) oximéterrel 
történő ellenőrzése.
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Közel kilenc év után, ami alatt a Galántai 
Újság sajnos ebben a formában nem je-
lent meg, újra Juraj Stern lett a kiadvány 
szerkesztőbizottságának elnöke. Galánta 
lakói újra olvashatják és havonta megta-
lálják a postaládájukban a GN - GÚ-t.
• Mit várhatnak az olvasók a város lap-
jának újjászületésétől?
- Elsősorban szeretnénk visszatérni a 
korábbi szintre, hogy az olvasók megta-
lálják azokat az információkat, amelyek 
érdeklik őket, hogy széleskörűen tájé-
koztassuk őket a történésekről, nemcsak 

a népszerű és populista 
témákról. Valamint azt is, 
hogy az újság egy kicsit az 
archívum szerepét is be-
töltse, bemutatva a város 
múltját és jelenét. 
• Hogyan jellemezné az 
információk jellegét és 
stílusát?
- Összefoglalhatnánk úgy 
is, hogy nem akarunk po-
litizálni, vagy művileg teret 
szolgáltatni a politikának 
és a bulvárnak.  Szeretnénk 

elkerülni a közvetlen konf-
rontációt, a szócsatákat és a rágalmazást. 
A gazdag illusztrációkkal és jóminőségű 
fotókkal szeretnénk minél inkább kö-
zelebb hozni az olvasókhoz azt, amiről 
írunk. 
• Mi lesz a Galántai Újság alapvető kül-
detése?
- Ennek az újságnak a városi történé-
sekről, az önkormányzat munkájáról és 
a jövőbeli tervekről kell tájékoztatnia. A 
városban zajló életről, az önkormányzat 
üléseiről, a kiemelkedő egyénekről és a 

város szülötteiről, a sikeres vállalkozói 
tevékenyégekről, a születésekről, elha-
lálozásról, házasságkötésekről, kulturá-
lis eseményekről, a moziról, színházról, 
sportról és nem utolsó sorban kicsit a 
történelemről is szólnia kell. Teret kínál 
a vállalatok hirdetéseinek is. 
• Végül azok, akik a szerkesztőbizottság 
elnökén kívül részt vesznek az újság el-
készítésének munkálataiban:
- A szerkesztőbizottság tagjai, a képvise-
lő-testület tagjai: Mgr. Barczi Zsolt, Mgr. 
Lucia Galambosová, Ing. Zoltán Kővá-
gó, Mgr. Miroslav Štibráni. A fentiek je-
gyében szeretnénk felkérni a lakosokat, 
hogy aktívan bekapcsolódjanak az újság 
készülésébe, járuljanak hozzá ismere-
teikkel, javaslataikkal, és jelezzék, ha az 
újság nem kerül a postaládájukba.

Küldje el javaslatait és hozzájárulásait 
a következő címre: 

galantskenoviny@gmail.com.
Abban az esetben, ha nem találta meg 
a Galántai Újságot a postaládájában, 

értesítse a városi hivatalt 
a  031 788 4330-as telefonszámon!
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Még mindig aktívak Galántai Egészségkárosultak 
Szervezetének tagjai, élükön Nagy Zoltán elnökkel

Évtizedek óta működik az Egészségkáro-
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Galántai Járási Tanácsa és az évek során a 
galántai-vágsellyei régió legaktívabb civil 
szervezetévé vált. Ez talán annak is kö-
szönhető, hogy 1978 óta egy aktív és ener-
gikus, ma már 85 éves elnök, Nagy Zoltán 
áll az élén, aki idős kora ellenére mindent 
megtesz a szervezetért.

Még mindig aktív a SZZP
Bár a tagok száma a korábbiakhoz képest 
csökken, az SZZP Járási Tanácsa nem lassít az erőfeszítéseiben, 
ezért minden évben rendszeres szabadidős üdüléseket szervez 
tagjai számára. Az elmúlt évben a népszerű Egegen és Pőstyén-
ben üdültek, ahová az egészségkárosodott gyermekeket szüleik 
is elkísérték. Mivel az SZZP-t az állam nem támogatja, a szer-
vezet csak a tagdíjaknak köszönhetően működik, de Galánta 
városa is nagymértékben hozzájárul a gyógyüdüléseikhez. Idén 
is megszervezik az egegi üdülést, 2023. május 28. - június 4. és 
2023. augusztus 13. - augusztus 19. között.

Sportnap Nagymegyeren nemzetközi részvétellel
2022 júniusában a járási tanács az alapszervezetekkel és az 
SZZP központtal közösen szervezte meg a hagyományos nagy-
megyeri sportnapot, amelyen mintegy 150 fő vett részt, Magyar-
országról és Szerbiól is érkeztek vendégek. „Olyan sportágakkal 
készültünk, amelyek az egészségkárosultak számára is végezhe-
tők, mint a darts, az asztalitenisz vagy a boccia“ - mondta Nagy 
Zoltán, az SZZP járási tanácsának elnöke, aki örül a sikeres or-
szágos rendezvénynek.

Tanácsadói tevékenységet is folytatnak
Nagy Zoltán kiemeli, hogy egyéb szervezési ügyek mellett ta-

nácsadással is foglalkoznak. „Például, amikor egy egészségká-
rosult polgár kérvényt nyújt be a munkaügyi hivatal szociális 
ügyek osztályához, amely szociális támogatást nyújt a fogyaték-
kal élőknek, és igazolványt állít ki a súlyos egészségkárosodással 
élő polgárok számára (egészségkárosult igazolvány), valamint 
parkolási igazolványokat. Eligazítjuk az embereket, hogy mit 
kell elintézniük, és mire jogosultak.“ A Galántai Városi Hivatal-
ban egy kölcsönzőt is létrehoztak, ahol segédeszközöket, példá-
ul kerekesszéket, mankót vagy fekvőágyat tudnak kölcsönözni 
minden galántai polgárnak, vagy bárkinek, aki igényli.

Évről évre csökken taglétszám
16 alapszervezet és több mint 800 tag - ez az SZZP Galántai 
Járási Tanácsának jelenlegi statisztikája. A covid és más kedve-
zőtlen körülmények következtében azonban a taglétszám évről 
évre rohamosan csökken. Amikor Nagy Zoltán átvette az elnöki 
tisztséget, a járási tanács 27 alapszervezetet regisztrált, ma már 
ennek csak a felét. „A bársonyos forradalom után a túrócszent-
mártoni székhelyű SZZP-székháznak 50 ezer tagja volt“ – emlé-
kezik vissza. „Polgári társulásként akkor 50 ezer tagsági bélyeget 
rendeltünk, de idén csak 18 ezret.“

- R –

Remek könyveket kínál a téli estékre a Galántai 
Könyvtár, vonzó rendezvényekkel készülnek az olvasóknak

Az emberek általában művelődés, kikapcsolódás és szórakozás 
céljából keresik a könyveket, amelyek a modern korunkban is 
pótolhatatlan helyet foglalnak el. Azok számára, akik gyakran 
keresnek különféle kiadványokat, ideális a kölcsönzés lehetősé-
ge. Az ilyen könyvbarátok léptei gyakran a Galántai Könyvtár-
ba vezetnek. Milyen volt a 2022-es év, és mire készülhetnek az 
olvasók az elkövetkező időszakban? Tavaly igazán nagy volt a 
nyüzsgés a könyvmolyok galántai szentélyében, számos érdekes 
rendezvénnyel készültek a látogatóknak. Fő céljuk az volt, hogy 
elősegítsék és elmélyítsék az olvasás szeretetét. „Az év elején sok 
tevékenység zajlott a könyvtár megalapításának 70. évforduló-
jához kapcsolódva. Az események mellett bekapcsolódtunk a 
Kulturális Nyár 2022-be is, amely keretében a városi parkban 
vagy a galántai neogótikus kastély udvarán találkoztunk a láto-
gatókkal“ - mondta Zuzana Mlatecová, a galántai könyvtár mar-
ketingfelelőse. A könyvtárban szeretik megajándékozni az olva-
sókat. „Megpróbáljuk eredeti módon jutalmazni az olvasókat és 
a támogatókat. A karácsony előtti könyvbörze során több mint 
kétszáz tombolajegyet osztottunk ki, három nyertest könyv-
csomaggal, egyet pedig éves könyvtári tagsággal leptünk meg“ 
- árulta el Zuzana Mlatecová. Decemberben „Karácsonyi posta“ 
nyitott a gyermek- és ifj úsági osztályon. A gyerekek a karácso-
nyi kívánságokat, leveleket és rajzokat tartalmazó borítékokat 
dobták be a dobozba. Mindenki, aki bekapcsolódott ebbe a ked-
ves kezdeményezésbe, kézzel csomagolt könyves ajándékot ka-
pott egy kis meglepetéssel. Milyen olvasmányt ajánlana a galán-
tai könyvtáros a hideg téli estékre? „Nem tudok konkrétumokat 
mondani, mert rengeteg újdonság van. Azok, akik az új kötetek-

re várnak, gyakran használják az előjegyzési szolgáltatást (Dán, 
Bryndza, Kasten, McCourt és hasonló szerzőktől). De vannak 
olyan olvasók is, akik a jól bevált, régebbi kiadványokat keresik 
(J. R. R. Tolkien, Steel vagy Coelho...)“ - magyarázta a könyv-
táros. Zuzana Mlatecová épp Valérie Perrin „Másodvirágzás“ 
című könyvét olvasta, és azt mondja: „Ez egy megkapó történet, 
amelynek mostanra már békében kellene nyugodnia, de ez nem 
minden történetnek sikerül. Szlovák és magyar nyelven is elér-
hető nálunk.“ 2023-ban nagyobb hangsúlyt kívánnak fektetni 
az idősek oktatására, és ingyenes számítógépes tanfolyamokat, 
valamint alapvető mobiltelefon-ismereteket kívánnak nyújtani 
számukra. „Előadásainkkal és műhelymunkáinkkal szeretnénk 
megszólítani az alapiskolák felsőtagozatos tanulóit. Ez a csoport 
eltűnőben van a könyvtárakból, és ezen szeretnénk változtatni“ 
- érvel Zuzana Mlatecová. 2023. március 31-én már a 18. alka-
lommal kapcsolódnak be az Éjszaka Andersennel nemzetközi 
rendezvénybe, amelynek célja az olvasás népszerűsítése. A ga-
lántai könyvtárosok már gőzerővel dolgoznak az előkészítésén.

- R - 
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Galánta szülöttei és egyéniségei
Vérbeli diplomata, szimpatikus negyvenes, 

a Szlovák Köztársaság elnökének szolgálatában

Röviden így jellemezhetnénk a Szlovák 
Köztársaság Elnöki Hivatalának veze-
tőjét, JUDr. Metod Špačeket Ph.D., aki 
nyilatkozott lapunknak. Korábban a 
külügyminisztérium nemzetközi jogi 
osztályát vezette, a Bős-Nagymaros 
vízlépcsőrendszer ügyében folytatott 
nemzetközi bírósági eljárás kormány-
megbízottja, a pozsonyi Comenius 
Egyetem Jogi Kara Nemzetközi Jogi 
Tanszékének adjunktusa, a Szlovák 
Köztársaság budapesti nagykövetének 
helyettese, a szlovák külügyminiszté-
rium államtitkári hivatalának igaz-
gatója, Szlovákia New York-i állandó 
ENSZ-képviseletének jogi tanácsadó-
ja, az Európai Tanács nemzetközi 
közjogi munkacsoportjának elnöke, a 
diplomáciai akadémia külső előadója 
és még folytathatnánk a tevékenységek 
és munkakörök sorát. Így fest Method 
Špaček szakmai pályafutása, aki itt, 
Galántán végezte el az általános isko-
lát és a gimnáziumot. 
• Szívesen hallanánk azonban a fi a-
talságáról, a galántai életéről, ezért 
kutattam egy kicsit a diákéveiről. A 
Janko Matuška Gimnázium igazga-
tója, PaedDr. Peter Černý, korábbi 
szlovák tanára elárulta nekem, hogy 
a gimnázium éltanulói közé tartozott. 
Sikeresen képviselte az alapiskoláját és 
a gimnáziumot különböző, főként ma-
tematikai, kémiai és fi zikai tanulmá-
nyi versenyeken. Mi sodorta a jog és a 
diplomácia világába?
- Elsősorban mindig is a természettudo-

mányok, a matematika, a fi zika, a kémia 
és a csillagászat érdekelt, és úgy éreztem, 
hogy ebben egy nagyon jó matematikus-
nak, a gimnáziumi osztályfőnökömnek, 
Ružena Ludíkovának köszönhetően is 
jeleskedtem, aki nemcsak azzal inspi-
rált, mert jó matematikus volt, hanem 
az élethez való hozzáállásával, a korrekt, 
nyugodt és higgadt problémamegoldá-
sával is. És paradox módon Peter Čer-
ný volt az, aki azt mondta, hogy ilyen 
tanulmányi és szakmai életúton képzelt 
el és bizonyos értelemben arra ösztökélt, 
hogy nem az atomfi zikát, hanem jogi 
egyetemet választottam. 1992-93-ban, 
fejeztem be a gimnáziumot, a bársonyos 
forradalom utáni években, amikor Szlo-
vákia megalakult, emlékszem, hogy azt 
mondta, hogy a köztársaságnak jó jogá-
szokra van szüksége, és hogy használ-
jam ki a tehetségemet, és ilyen irányban 
folytassam a tanulmányaimat. Így em-
lékszem a pályafutásomra gyakorolt ha-
tására. Így hát azzal a tudattal hagytam 
ott a természettudományokat, hogy bár-
mikor visszatérhetek hozzá, és hobbim-
nak tekinthetem. Azzal a belső feltétellel 
mentem jogot hallgatni, hogy nemzet-
közi jogot fogok tanulni. A pozsonyi Co-
menius Egyetemen szereztem jogi dip-
lomát, majd a prágai Károly Egyetemen 
nemzetközi jogból doktoráltam.

• Több egyetemen is tanított, nem ra-
gadta meg ez az irány?
- A tanítás mindig is kiegészítő külde-
tés volt számomra, inkább szenvedély-

ből csinálom. A fi atalokkal való munka 
mindig inspiráló volt számomra és ez 
most sincs másként, így bizonyos mó-
don hozzájárulhatok a jellemfejlődésük-
höz. Jelenleg azonban az időm ezt csak 
kis részben teszi lehetővé, most épp a 
Nagyszombati Egyetem Jogi Karán ta-
nítok.
• Volt a diákévei során valamilyen 
kedvtelése (sport, zene)? Nem találtam 
erről semmilyen információt.
- Nagyon elmélyültem a könyvek vilá-
gában, így, ha nem számítom a gyerek-
koromat, amikor gyűjtést szerveztem 
az úttörőszervezetben, nem volt más 
hobbim. Nem voltam sportoló típus, de 
később aktív úszóvá váltam, ma pedig 
freedivinggal - szabad tüdős búvárko-
dással - foglalkozom, egyebek mellett a 
Galántához közeli Feketenyéken.
• Mit üzenne az olvasóinknak?
- Galánta egy nagyon karizmatikus, gaz-
dag történelmű város, amely jelentős 
változásokon ment keresztül, különböző 
történelmi korszakokat és különböző 
kultúrákat ötvözve, nagyon erős a ma-
gyar közösség, nagyszámú bevándorló 
népességgel, és egykor nagyon erős zsi-
dó közösséggel rendelkezett, amelyet 
sajnos elvesztett. Végül, de nem utolsó-
sorban büszke lehet a nemes Esterházy 
családra. Galánta a - nem minden eset-
ben sikeres - modernizációs törekvések 
következtében sok műemlékét elvesztet-
te, de nem minden történelmi emléket, 
néhányat sikerült megmenteni, és ezzel 
megőrizte a kisugárzását. 
Szeretném, ha a város lakosai büszkék 
lennének arra, hogy itt élnek, és képesek 
lennének ezt arra használni, hogy fej-
lesszék rajta, hogy a város minél többet 
megőrizzen a jellegéből, és hogy felelős-
ségteljesen járjanak el, ha olyan dönté-
sekben vesznek részt, amelyek még in-
kább megváltoztatják a város arculatát. 
Mindenekelőtt azonban azt kívánom 
a város lakóinak, hogy jó életet éljenek 
itt, és hogy minél kevesebben hagyják el 
Galántát. Ma Galánta egyre inkább Po-
zsony távoli szatellit városává válik, ezért 
nagy fejlődési potenciállal rendelkezik.
Köszönöm az inspiráló interjút, már 
most várom az újabb találkozást. A mi-
előbbi viszontlátásra!

interjúkészítő: Juraj Stern
fotó: Dr. Method Špaček JUDr. archívuma.
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Egy kisfi ú, Noel lett Galánta első polgára az új évben
Az új év első napján Szlovákia számos kórházában 
várták, hogy ki lesz az idei év első újszülöttje. Galán-
tán sem volt ez másképp. A 2023. január 1-én szüle-
tett Noel lett Galánta első újszülöttje, aki már boldo-
gítja szüleit. A kisfi ú a galántai kórházban született 
16.45-kor, 50 cm-es hosszal és 3 350 g-os súllyal. 
Boldog anyukának személyesen gratulált Peter Kolek 
polgármester és Zuzana Morovičová a Galántai vá-
rosi hivatalból.
Visszatekintve az előző évre, a 2022. január 1. és 2022. 
december 31. közötti időszakban 973 csecsemő szü-
letett a galántai kórházban, ebből 519 fi ú és 454 lány. 
A leggyakoribb fi únevek a Samuel, Dominik és Fi-
lip, a leggyakoribb lánynevek pedig a Nela, Natália és 
Viktória voltak. Előfordultak olyan kevésbé szokvá-

nyos női nevek is, mint az Isla, Senorita, Inara, Dilara, 
Dior és Paris, valamint olyan férfi nevek, mint a Jasyn, 
Miran, Dante és Nazar.

- R -

2023-ban elsősorban a háztartási 
hulladék díja, valamint a kutyaadó és 
a parkolási díj is változik.
A képviselő-testület a háztartási hul-
ladék begyűjtéséért és elszállításáért 
kiszabott díj mértékét 2023-ra lako-
sonként és naptári naponként 0,1369 
euróban határozta meg, ami lako-
sonként és naptári évenként 49,97 
eurónak felel meg. Ezzel egyidejű-
leg a mennyiségi begyűjtési arány 
0,0500 euró/literre emelkedik, 7 na-
ponta 1 elszállítással. A díjnak ezzel 
a szintjével teljesíteni tudják azt a 
jogi kötelezettséget, hogy a háztartá-
si hulladék és az építési törmelékek 
hulladékdíjából származó bevételek-
ből fedezzék a hulladékgazdálkodási 
kiadásokat 2023-ban.
A kedvezményekkel rendelkező la-
kosok szemétdíjának összege azon-
ban változatlan marad. Ők az anyagi 

szükséghelyzetben lévő személyek, 
azok a személyek, akiknek a mun-
kavégzési képessége több mint 70 
%-kal csökkent, és azok, akik az adó-
év január 1-ig betöltik a 62. életévü-
ket. A fent említett kedvezmények 
feltétele, hogy az adófi zetőknek a 
korábbi adóidőszakokból ne legyen 
hátralékuk a város felé. 
További változás 2022-höz képest, 
hogy törlik a települési hulladékdíj 
csökkentésének alkalmazására vo-
natkozó határidőket. Ez azt jelenti, 
hogy a települési hulladékdíj csök-
kentésének igénylésére lehetőséget 
adó igazolásokat már nem kell feb-
ruár 15-ig (ami az anyagi rászorult-
ság, a csökkentett munkaképesség 
és a fogyatékossággal élők eseté-
ben volt), illetve február 28-ig (ami 
egyéb esetekre vonatkozott, amely 
alapján kedvezményt lehetett kérni 

a szemétdíjra - külföldi tartózkodás, 
átmeneti lakhely, kollégiumi tartóz-
kodás a városon kívül, idősotthonok, 
büntetés-végrehajtás, stb.) benyújta-
ni, hanem az adózó a teljes adóidő-
szakban, azaz 2023-ban egész évben 
be tudja majd nyújtani ezeket.
A határidők eltörlése az ebadóra is 
vonatkozik. 2023-tól nem lesz szük-
séges benyújtani a Szociális Biztosí-
tótól által kiadott igazolást az adófi -
zetés alóli mentességről a február 
15-ig, az adózónak 2023 végéig lesz 
ideje az igazolást benyújtani.
Változik továbbá a közterület-hasz-
nálati adó mértéke, amely a 3,5 t-ig 
terjedő tömegű személygépkocsi 
őrzött parkolóhelyen kívüli állandó 
parkolására vonatkozik. A súlyosan 
egészségkárosult adófi zetők mente-
sülnek az adó megfi zetése alól.

- R -

Az helyi adókat és a háztartási hulladék díját 
érintő változások 2023-tól

Tisztelt Polgárok! Örülünk, hogy átvették a 
biológiailag lebomló konyhai hulladékok gyűjtésé-
re szolgáló kosarat a Galántai Közterület-fenntartó 
Vállalat gyűjtőudvarán. A csomagban biológiailag 
lebomló zacskókat és a konyhai hulladék gyűjtéséről 
szóló szórólapot találhattak. A biológiailag lebomló 
konyhai hulladékot a zsák használata nélkül is gyűjt-
hetik a kosárba, ebben az esetben azonban kiürítése 

után és a használat előtt ki kell tisztítani a kosarat. 
Néhányan inkább a rendelkezésre bocsátott zsákok-
ba gyűjtik a lebomló konyhai hulladékot. A konyhai 
hulladék gyűjtésére szolgáló biológiailag lebomló 
zsákok megvásárolhatók a kiskereskedelmi üzletek-
ben, de a tavaszi hónapokban (április, május) a köz-
terület-fenntartó vállalatnál is megvásárolhatók lesz-
nek. Ezért türelmüket kérjük. 

- R -
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Kiemelkedően jól teljesítettek az őszi 
idényben az FC Slovan Galanta labdarúgói

Az edzők szisz-
tematikus mun-
kája, a csapat 
nagyszerű jelle-
me, a fejlődésre 
való törekvés és 
a győzelmekbe 
vetett hit - ezek-
nek a pilléreknek 
köszönhetően az 
FC Slovan Ga-
lanta labdarúgói 
megérdemelten 

szerezték meg a második helyet a tabel-
lán a 2022/2023-as szezon őszi idényé-
ben. Ez annak is köszönhető, hogy nyár 
óta a tapasztalt szövetségi edző, Michal 
Hipp irányította őket, akinek munkájára 
később az új edző, Richard Slezák is épí-
tett. Olyan győzelmek sorát indították 
el, amelyeket akkor még egyikük sem 
tudott elképzelni. 

Nagyon nehéz ellenfelek ellen 
tudtak pontot szerezni

Az előző, 2021/2022-es idényben a 8. 
helyen végzett a csapat. Különösen a ta-
vaszi szakasz jelentett számukra stresz-
sztesztet, a III. ligák átszervezése miatt 
is, amely az új szezontól lépett életbe. 
Bár nem minden mérkőzés alakult úgy, 
ahogy a játékosok várták, kiállták a ne-
héz ellenfelek jelentette próbát, így biz-
tosítva a III. ligában való folytatást a kö-
vetkező szezonban.
Nyáron következett be a fordulat

A minőségi teljesítmény mögött min-
dig egy tapasztalt edző áll. Ezért kereste 
meg a klub akkori elnöke, Róbert Hupka 
a korábbi csehszlovák játékost és edzőt, 
Michal Hippet. „Minden probléma nél-
kül elfogadta az ajánlatunkat, és július-
tól szeptemberig edzette a játékosokat“ 
- mondja Robert Hupka. A fi atal csapat 
tapasztalt játékosokkal egészült ki, sta-

bilizálódott, és a kemény edzések a ta-
pasztalt Michal Hipp irányításával sike-
res felkészülési mérkőzések formájában 
meghozták a megérdemelt gyümölcsü-
ket. Michal Hipp azonban úgy döntött, 
hogy elfogadja a magyar másodosztályú 
Haladás klub ajánlatát, a megüresedő 
helyére Richard Slezák edző érkezett. A 
szezon 8. fordulójában vette át a csapa-
tot. A játékosok meglepő, átlagon felüli 
teljesítményt nyújtottak. A rendkívül 
összeszedett csapat, nagyon kemény ver-
senyben példásan helyt állt, és meccsről 
meccsre haladva 31 ponttal a tabella di-
cséretes, 2. helyét szerezte meg. Róbert 
Hupka szavai szerint a galántai csapat 
utoljára 1958-ben volt ilyen pozícióban. 
„Biztosan nem véletlen, hogy másodi-
kok lettünk, mindkét edző szisztemati-
kus munkája áll az eredmény mögött“.

A fi atalok sem maradtak le
Nemcsak a nagycsapat, hanem a diákok 
és az ifj úsági csapat is sikeresen szerepelt, 
velük a többi edzővel közösen elsősor-
ban Tibor Vígh, edző és a klub alelnöke 
foglalkozik. Nagyon pozitívan értékeli 
a teljesítményüket. „Az idei év igazán 
fantasztikus volt, kiváló edzők vannak, 
akik a játékosokkal együtt maximális 
teljesítményt nyújtottak“ - mondja. Je-
lenleg az U19-es csapat a 4. helyen áll a 
III. ligában, az U17-es csapat pedig há-
rom pontra van lemaradva az 1. helytől. 
Bár az U15-ös csapat egy kicsit hátrébb 
áll a tabellán, Vígh Tibor szerint a cél a 
bennmaradás a II. ligában. „Jelenleg na-
gyon jól állunk ezekkel az ifj úsági kate-
góriákkal. Az a célunk, hogy a jövőben 
az ifj úsági kategóriában feljussunk a II. 
ligába. Ez az álmunk a szezon hátralévő 
részében, és ezért fogunk dolgozni.“ 
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A galántai tekézők jelentős sikerei

Változás az elnöki poszton
Amióta Róbert Hupka 2019 decemberé-
ben átvette az elnöki posztot, a klubnak 
számos problémával kellett megküzde-
nie. Talán a legnagyobbat a covid-jár-
vány jelentette, ami miatt a fi atalok 1,5 
évnyi értékes időt veszítettek. Ráadá-
sul a klubnak most energiaválsággal és 
bizonytalan gazdasági helyzettel kell 
megbirkóznia. Még ha Róbert Hupka le-
köszönő elnök szavai szerint a klub gaz-

daságilag rendben is van, ami a múlt-
ban nem volt így, ma még senki sem 
tudja pontosan, mit hoz 2023. Ezért az 
új elnökre, Aleksander Mikovičra nehéz 
feladat vár, hogy a klubot előre vigye, 
és alkalmazkodjon az új körülmények-
hez. „Szeretném megköszönni Galánta 
városának a belém és munkatársaimba 
vetett bizalmat. A város a stratégiai part-
nerünk, ennek és a többi támogatónak 
köszönhetően klubunk még mindig 

működik. Nehéz három év volt, senki 
sem tudja elképzelni, mennyi munka 
van mindezek mögött, de nagy köszönet 
a kollégáimnak, Kostkának, Víghnek, az 
összes edzőnek és szülőnek is. Szeretnék 
továbbra is segíteni a klubnak, ha tudok 
és ha van érdeklődés. Az új vezetőségnek 
csak a legjobb eredményeket és erős ide-
geket kívánok 2023-ra“ – mondta Ro-
bert Hupka.

- R – 

A karácsony előtti utolsó 
hétvégén jelentős sikereket 
értek el a galántai teké-
zők, Jozef Butko és Kosár 
Konrád. Jozef Butko lett 
a Galántai Tekemaraton 
győztese, Kosár Konrád 
pedig már másodszor 
nyerte meg az Ifj úsági Ku-
pát Nagysároson, a diákok 
kategóriájában 12 éves ko-
rig. Decemberben zárult 
a hagyományos galántai 
non-stop tekebajnokság, a 
”Galántai 24 órás“, amelyet 

egyebek mellett a város támogatásával rendszeresen megren-
deznek, 15. fejezete. A galántai J&R DIGITAL 
2022 Tekemaratont 2022. december 16-17-én, 
pénteken és szombaton rendezték meg. A 29 
órás verseny alatt 112 induló váltotta egymást a 
galántai tekepályán, Szlovákia minden részéből. 
Hárman a Csehországból érkeztek. Megszakí-
tások nélkül, még éjszaka is tartott a verseny. 
Elsőként a ŠK MALE Šintava négy látássérült 
tekézője lépett pályára kísérőikkel, övék volt a 
maraton első órája. Ezután 15 órától kezdődött 
a több mint száz tekéző ádáz versenye a férfi  és 
női kategóriában. Kiváló teljesítményt nyújtott 
már péntek este a Tatran Spišská Nová Ves játé-
kosa, Peter Valigura (602), akinek teljesítménye 
mintegy hat órán keresztül a legjobb volt. Éjjel 
02.30 körül. Valigurát a helyi Jozef Butko (638) 
előzte meg, és teljesítményével a verseny végé-
ig megőrizte az első helyet. A női kategóriában 

a trencséni tekézők arattak sikert. A harmadik helyen Klaudia 
Pivkova (555) végzett, aki az MKK Slovan Galanta színeiben 
tekézik. A galántai szervezők a tekemaraton 15. évében is nívó 
rendezvényt tudhattak maguk mögött. Ismét nagyon jól telje-
sítették a megterhelő próbatételt, és a non-stop maraton során 
nem merültek fel komolyabb problémák. Nagy köszönetet és 
csodálatot érdemel az Otto Kosár által vezetett szervezőcsapat. 
Nagy sikert aratott a fi atal galántai teke-tehetség, Kosár Kon-
rád az Ifj úsági Kupa második fordulójában, a 350 km-re lévő 
Nagysároson, 2022. december 18-án. Akárcsak az Ifj úsági Kupa 
1., pozsonyi fordulójában, most is legyőzte a versenytársait, és 
megnyerte az U12-es kategóriát. Az MKK Slovan Galanta má-
sodik versenyzője a nagyvárosi megmérettetésen, Matej Kubal-
ec 263 fával a 15. helyen végzett a selejtezőben, és nem jutott be 
a döntőbe.

Jozef Butko, a Galántai J&R 
DIGITAL 2022 Tekemaraton 

győztese

Kosár Konrád (középen), sorozatban 
másodszor nyerte meg az Ifj úsági Kupát

A sportlétesítmények üzemeltetőjének tájékoztatása a sportolási lehetőségekről
Galántai Város Sportlétesítményeinek Kezelősége a következő sportolási lehető-
ségeket kínálja a lakosok számára az egész év folyamán. A SPORTCSARNOK-
BAN a következő lehetőségek elérhetők: futball /edzésekre, mérkőzésekre, cé-
ges versenyekre/, tollaslabda /4 pálya elérhető, a recepción lehet ütőt bérelhető/, 
tenisz, fl oorball, kosárlabda és asztalitenisz. A Sportházban (DOM ŠPORTU) 
elérhető egy tekepálya / 4 sáv áll rendelkezésre magánszemélyek, klubok és cé-
gek számára / és parkour /pályák mindig szombatonként/. Foglalások és infor-
mációk a következő telefonszámon: 0910 936 903.
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Városi álarcosbál

Városunkban már hagyománynak számít, hogy a ta-
vasz beköszöntével minden évben álarcosbált ren-
deznek a városi művelődési központban. Ez idén sem 
lesz másként. A városi álarcosbálra 2023. március 
4-én, 16.00 órai kezdettel kerül sor a Galántai Váro-
si Művelődési Központ esztrádtermében. A gyerekek 
és a szülők a Calma és a Clis tánccsoportok nagys-
zerű táncelőadásait láthatják. Nem hiányoznak majd 
az Arkádia Galanta gimnasztika-akrobata sportklub 
fantasztikus kis tornászai. Természetesen különböző 
versenyekre és a Detské oslavy - Môj maskot animáto-
rainak gyerekdiszkójára is készülhetnek a résztvevők. 

Mit érne egy városi álarcosbál álarcosok 
felvonulása nélkül? A legszebbeket értékes 
díjakkal jutalmazzák. Természetesen min-
den gyermek számára lesz kísérőprogram, 
mint például hajfonás, arcfestés, fotófülke, 
édes meglepetések és még sok más...
A belépő felnőtteknek és gyerekeknek két 
euró. Azoknak, akik maszkban érkeznek, a 
belépés ingyenes!  

Dagmar Báncziová
a Galántai VMK progr. osztály vezetője
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